

အလွန်အလွန် မြင်နိုင်ခဲ့သော၊ အလွန်အလွန် သိမ်မွေ့သော အလိုရှိရာအာရုံ၌ ကျလေ့ရှိသော စိတ်ကို ပညာရှိသည် စောင့်ရှောက်ရာ၏။ စောင့်ရှောက်ထားအပ်သောစိတ်သည် ချမ်းသာကို ဆောင်ရွက်တတ်၏။

စိတ္တဝင်(ဓမ္မပဒ-၃၆)

၁၃၈၅ ခုနှစ်၊ တပေါင်းလကွယ်နေ့

၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ ဧပြီ ၈ ရက်၊ တနင်္လာနေ့

အတွဲ (၆၃)၊ အမှတ်(၁၉၁)

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ် (၅) ရပ်

- ၁။ လွတ်လပ်ပြီးတရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ အောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ရေး ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်း၍ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အပြည့်အဝရရှိလာအောင် အလေးထားဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၂။ တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံးနှင့် အကျိုးဝင်သော စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးကို အခြေခံသည့် ကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းများအားမြှင့်တင်၍ နိုင်ငံစီးပွားမြှင့်တင်ရေးနှင့် ပြည်သူ့လူထုတစ်ရပ်လုံး၏ လူမှုစီးပွားဘဝမြှင့်တင်ရေး ဆက်လက်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၃။ နိုင်ငံတော်၏ ပကတိအနှစ်သာရဖြစ်သော ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ရရှိထားသည့် ပြည်တွင်း ငြိမ်းချမ်းရေးရလဒ်များ တည်ငြိမ်မှုရှိစေရေးအတွက် (NCA) ပါ သဘောတူညီချက်များ အတိုင်း ဖြစ်နိုင်သမျှ အလေးထားလုပ်ဆောင်သွားမည်။
- ၄။ စစ်မှန်စည်းကမ်းပြည့်ဝသည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ် နိုင်ငံစေရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကိုအခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုတည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များကို အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၅။ ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူအားလုံး၏ အခွင့်အရေးများ နှစ်နာမူမရှိစေရေးနှင့် နည်းလမ်းကျန် မှန်ကန်မှုရှိသည့် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲတစ်ရပ်ဖြစ်စေရေး ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ အရေးပေါ်ကာလဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ခြင်းတို့ပြီးစီးပါက လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ ကျင်းပ၍ ထွက်ပေါ်လာသည့် အစိုးရအား နိုင်ငံတော်တာဝန်လွှဲအပ်နိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက် သွားမည်။



ယနေ့ ဖတ်စရာ

စားအုန်းဆီ အခြေခံလက်ကားရည်ညွှန်းဈေးနှုန်း တစ်ပိဿာ ငွေကျပ် ၅၂၅၀ ဖြစ်ကြောင်း ထုတ်ပြန်ကြေညာ

ပြည်တွင်းသတင်း စာ ၄

စုစည်းညီညွတ်မှု အားသာချက်နှင့် ရွေးကောက်ပွဲအောင်နိုင်ခဲ့သူ ရုရှားနိုင်ငံအတွက် Special One

ကမ္ဘာ့ဖြစ်ရပ်မှန်မြင်ကွင်းကြားက ရယူအပ်ရာသင်ခန်းစာများ

ဆောင်းပါး စာ ၁၀

ရဲတပ်ဖွဲ့က သံရုံးကို ဝင်ရောက်စီးနင်းမှုနှင့် ပတ်သက်ပြီး မက္ကဆီကိုက အီကွေဒေါနှင့် သံတမန်ဆက်ဆံရေး ဖြတ်တောက်

နိုင်ငံတကာသတင်း စာ ၁၃

မန္တလေးမြို့၌ လမ်းလျှောက်သင်္ကြန် စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာကျင်းပမည်

မန္တလေး ဧပြီ ၇
၂၀၂၄ ခုနှစ် မြန်မာ့ရိုးရာအတာသင်္ကြန်ပွဲတော်ကာလအတွင်း မန္တလေးမြို့ရှိ ပြည်သူများနှင့် အနယ်နယ်အရပ်ရပ်ရှိ သင်္ကြန်ချစ်သူများ မြန်မာ့ရိုးရာ ထုံးတမ်းအစဉ်အလာများတွဲဖက်၍ ပိုမိုပျော်ရွှင်စွာ ဆင်နွှဲနိုင်ရေးအတွက် လမ်းလျှောက်သင်္ကြန်စည်ညွှန်း၍ စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁

မဟာသင်္ကြန်ကာလအတွင်း ရန်ကုန်ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီးကို ပိတ်ရက်မရှိ ၂၄ နာရီ ဖွင့်လှစ်ထားမည်

ရန်ကုန် ဧပြီ ၇
မဟာသင်္ကြန်ကာလအတွင်း ရန်ကုန်ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီးကို ပိတ်ရက်မရှိ ၂၄ နာရီ ဖွင့်လှစ်ထားရှိမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
ယခင်နှစ်များနည်းတူ သင်္ကြန်ကာလအတွင်း ရောက်ရှိလာမည့်လူနာများ အရေးပေါ်အခြေအနေ တစ်စုံတစ်ရာဖြစ်ပေါ်လာပါက လူအင်အားဆေးနှင့် ဆေးပစ္စည်းစုံလင်စွာဖြင့် အပြည့်အဝ ဝန်ဆောင်မှုပေးနိုင်ရန်နှင့် အဘက်ဘက်မှ လစ်ဟင်းမှု မရှိစေရေး စနစ်တကျ ကြိုတင်ပြင်ဆင်ထားရှိပြီးဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
“ကျွန်ုပ်တို့သင်္ကြန်ကာလမှာ အထူးကုဆရာဝန် တွေအပြင် ဆေးပညာအထူးကုဆရာဝန်တွေ၊ ခွဲစိတ် အထူးကုတွေ၊ အရိုးအထူးကုဆရာဝန်တွေ၊ ဒါ့အပြင်



စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၅

စေတနာလုပ်အားအစွမ်းဖြင့်

စာတတ်မြောက်ရေးရည်မှန်းချက် အောင်မြင်ရမည်

နိုင်ငံအတွင်း ဒေသအနှံ့အပြားတို့တွင် အကြောင်းအမျိုးမျိုးကြောင့် ငယ်စဉ်က မူလတန်းပညာကို ပြီးဆုံးအောင် မသင်ကြားခဲ့ရသူ များနှင့် ကျောင်းမနေခဲ့ရသည့် စာမတတ်သူများ စာတတ်မြောက် လာကြစေရန် တစ်နိုင်လုံးအတိုင်းအတာဖြင့် လှုပ်ရှားဆောင်ရွက် လျက်ရှိသည်။

တိုင်းဒေသကြီးများနှင့် ပြည်နယ်များအလိုက် စာသင်ပိုင်း များ ထောင်နှင့်ချီရှိသလို စာသင်သားဦးရေမှာလည်း သောင်းနှင့် ချီ၍ ရှိနေကြသည်။ စာသင်သားများကို အခြေခံအရေး၊ အဖတ်၊ အတွက်အချက် သင်ကြားပြသပေးကြမည့်သူများမှာ တက္ကသိုလ်၊ ကောလိပ်များမှ ဆရာ၊ ဆရာမများ၊ အခြေခံပညာကျောင်းများမှ ဆရာ၊ ဆရာမများ၊ တက္ကသိုလ်၊ ဒီဂရီကောလိပ်များမှ စေတနာ လုပ်အားပေး ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများပင်ဖြစ်သည်။

အခြေခံစာတတ်မြောက်ရေး သင်ကြားပေးရာတွင် စာသင် သားတို့အနေဖြင့် ပျမ်းမျှတစ်ရက်လျှင် စာသင်ချိန်သုံးနာရီခန့်ဖြင့် ရက်ပေါင်း ၄၀ အနည်းဆုံးစာသင်ချိန်နာရီ စုစုပေါင်း ၁၂၀ ကို မဖြစ် မနေအောင်ယူကြလျှင် မြန်မာစာအရေး၊ အဖတ်နှင့် အခြေခံသင်္ချာ အတွက်အချက်တို့ တတ်မြောက်လာကြမည်ဖြစ်သည်။ အခြေခံ စာတတ်မြောက်ရေးစာသင်ပိုင်းတွင် အရေး၊ အဖတ်၊ အတွက် အချက်တို့သာမက နိုင်ငံသားကောင်းဖြစ်လာရေး၊ လူမှုဝတ်ပြုစား ရေးတို့ကိုလည်း အသိပညာပေးသွားမည်ဖြစ်ရာ စာသင်သားတို့ အတွက်သာမက နိုင်ငံအတွက်ပါ များစွာအကျိုးဖြစ်ထွန်းစေမည် ဖြစ်သည်။ ထူးခြားချက်မှာ အခြေခံစာတတ်မြောက်ရေးလုပ်ငန်း များတွင် ခေတ်နှင့်အညီ နည်းပညာအသုံးပြုမှုလည်း ပါရှိလာပြီ ဖြစ်ရာ စာသင်သားကိုယ်တိုင် လေ့လာသင်ယူနိုင်ရေး၊ သင်ယူ တတ်မြောက်မှု လွယ်ကူလျင်မြန်ရေး၊ စဉ်ဆက်မပြတ် လေ့လာ သင်ယူရေးတို့အတွက် ကြီးမားသည့်အထောက်အကူကို ရရှိ စေသည်။

သိပ္ပံနည်းနည်းပညာဝန်ကြီးဌာန၏ နည်းပညာပံ့ပိုးမှုဖြင့် ဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် Mobile App; သည် "oi, oi, oi" အဆင့်မှ "အသုံးလုံးကျေ" အဆင့်အထိ စာသင်သားကိုယ်တိုင် လေ့လာ သင်ယူနိုင်မည့်ဖြစ်ရာ စေတနာ့ဝန်ထမ်း ဆရာ၊ ဆရာမများက စာသင်ပိုင်းရှိ စာသင်သားများကို Mobile App; အသုံးပြုနည်း သင်ကြားပြသပေးခြင်းဖြင့် သင်ယူတတ်မြောက်မှု လွယ်ကူလျင်မြန် စေမည်ဖြစ်သည်။ အခြေခံစာတတ်မြောက်ရေး အရေး၊ အဖတ်၊ အတွက်အချက်များ သင်ယူတတ်မြောက်ပြီးပါက ပုံပြီးစီးသောသူ မည်မဟုတ်ဘဲ စဉ်ဆက်ပညာရေးအစီအစဉ်ရှိနေသည်။ သင်ယူ တတ်မြောက်ပြီးသည့် အရေး၊ အဖတ်၊ အတွက်အချက်တို့ မေ့လျော့ပျောက်ကွယ်မသွားစေဘဲ စာသင်သားတို့၏ လူမှုစီးပွား ဘဝ မြှင့်တင်ပေးရန်အတွက် အထောက်အကူပြုစေရန် စာမတတ်ရန် မြင့်တင်ရေး အစီအစဉ်၊ ဝင်ငွေတိုးပွားရေးအစီအစဉ်များ၊ ဘဝ သာယာရေးအစီအစဉ်များကိုပါ ဆက်လက်သင်ယူကြရမှာ ဖြစ်သည်။ ၂၀၁၉ ခုနှစ် ကြားဖြတ်လူဦးရေ သန်းခေါင်စာရင်းအရ မိမိတို့နိုင်ငံတွင် အသက် ၁၅ နှစ်နှင့်အောက် စာမတတ်သူပေါင်း ၄ ဒသမ ၁ သန်းခန့်ရှိနေရာ လွန်စွာပမာဏကြီးမားလှက်ရှိသည့် အတွက် အခြေခံစာတတ်မြောက်ရေးလုပ်ငန်းကို အရှိန်အဟုန် မြှင့်၍ စဉ်ဆက်မပြတ်ဆောင်ရွက်နေကြရဦးမည်ဖြစ်သည်။

ကျေးလက်နေပြည်သူများနှင့် တိုင်းရင်းသားပြည်သူများ အခြေခံစာတတ်မြောက်ရေးလုပ်ငန်းသည် စာသင်သားတစ်ဦး ချင်းစီအတွက်သာမက ၎င်းတို့၏ မိသားစုများ၊ ရပ်ရွာဝန်းကျင်နှင့် နိုင်ငံတော်အတွက်ပါ ကောင်းကျိုးရလဒ်များ ဖြစ်ထွန်းစေသည့် အလျောက် ပါဝင်သင်ကြားပြသသူ စေတနာ ဆရာ၊ ဆရာမများနှင့် ပံ့ပိုးပါဝင်ကူညီသူအပေါင်းတို့၏ ကိုယ်စွမ်း၊ ဉာဏ်စွမ်း၊ လုံ့လပီရိယ နှင့် စေတနာလုပ်အားအစွမ်းတို့ဖြင့် အခြေခံစာတတ်မြောက်ရေး ရည်မှန်းချက် အောင်မြင်ရမည်မလွယ် ဝမ်းမြောက်စေရန် ယုံကြည် မိပါကြောင်း။ ။

ပါဠိပထမပြန်စာမေးပွဲ ပဉ္စမနေ့ ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဧပြီ ၇
သာသနာရေးနှင့်ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန သာသနာရေးဦးစီးဌာနကြီးမှူး၍ နှစ်စဉ်ကျင်းပသော ၂၀၂၄ ခုနှစ် ပါဠိပထမပြန်စာမေးပွဲကို ယနေ့ (ပဉ္စမနေ့) တွင် နိုင်ငံတစ်ဝန်းရှိ စာဖြေဌာန ၂၁၆ ဌာနတို့၌ စာဖြေ စာရင်းသွင်း ၃၁၄၁၅ ပါး/ဦးအနက် ၂၅၆၈၃ ပါး/ဦး ဖြေဆိုကြသဖြင့် စာ ၃၁၁၈ ၇၅ ရာခိုင်နှုန်း ဖြေဆိုကြကြောင်း သာသနာရေးဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။

မြန်မာသက္ကရာဇ် ၁၃၈၅ ခုနှစ် တန်ခူးလဆုတ် ၅ ရက်နေ့မှ ၈ ရက်နေ့အထိ (၂၀၂၄ ခုနှစ် ဧပြီလ ၁၃ ရက်နေ့မှ ၁၆ ရက်နေ့အထိ)

မြန်မာ့ရိုးရာမဟာသင်္ကြန်ပွဲတော်တွင် ယာဉ်မောင်းသူများမှ သတိပြုရန်အချက်များ

- (၁) မြန်မာ့ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုမဟာသင်္ကြန်ကာလ ရန်ကုန်တိုင်း ဒေသကြီးအတွင်း ယာဉ်မောင်းနှင်သူများလိုက်နာရန်-
 - (က) မူးယစ်သောက်စားယာဉ်မောင်းရ။
 - (ခ) အလျှောက်ကျူးစည်းကမ်းမပြုခြင်းမောင်းရ၊ လူမောင်းရ။
 - (ဂ) မော်တော်ယာဉ်များတွင် အိတ်စောပိုက်ဖြုတ်မောင်းရ။
 - (ဃ) ယာဉ်နှံပါတံပြားမပါရှိဘဲ မောင်းရ။
 - (င) ယာဉ်နှံပါတံအတုများ၊ အခြားယာဉ်နှံပါတံများ တပ်ဆင်ခြင်း လုံးဝမပြုရ။
 - (စ) ယာဉ်၏ဘေးတံခါးများ၊ နောက်ဖုံးများဖြုတ်၍ မောင်းနှင်ခြင်း မပြုရ။
 - (ဆ) ယာဉ်မောင်းလိုင်စင်နှင့် ယာဉ်မှတ်ပုံတင် (ပိုးတက်) မပါဘဲ မောင်းရ။
 - (ဇ) ဖျက်သိမ်းထားသော ယာဉ်အို/ယာဉ်ဟောင်းများ၊ မှတ်ပုံတင်ရသေးသောယာဉ်များနှင့် ပြုပြင်ဆင်ယင်ထားသည့် ယာဉ်များ မောင်းရ။
 - (ဈ) နိုင်ငံတကာအလံများ ယာဉ်တွင်တပ်ဆင်၍ မောင်းနှင်ခြင်း မပြုရ။
 - (ည) ရန်ကုန်မြို့တော် စည်ပင်သာယာနယ်နိမိတ်အတွင်း မည်သည့်မော်တော်ဆိုင်ကယ်/ဘေးတွဲဆိုင်ကယ်များမှ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့
- စီးနင်းခြင်း လုံးဝမပြုရ။
- (ဋ) ပစ်ကပ်ယာဉ်များ (လိုက်ထရပ်/မီနီပစ်ကပ်)သည် သတ်မှတ်ထားသည့် ဝန်အလေးချိန်(လူဦးရေ)ထက် ပိုမိုတင်ဆောင်မောင်းနှင်ခြင်း မပြုရ။
- (၂) ကျူးလွန်ပါက တည်ဆဲဥပဒေအရ ထိရောက်စွာအရေးယူမည်။
- (၃) ယာဉ်မောင်းနှင်သူများအား အရက်သေစာသောက်စားထားခြင်း ရှိ/မရှိ အရက်မူးတိုင်းကိရိယာ (Alcohol Tester)ဖြင့် တိုင်းတာစစ်ဆေး၍ ချိုးဖောက်ပါက ထိရောက်စွာ အရေးယူဆောင်ရွက်မည် ဖြစ်ပါသည်။
- (၄) သင်္ကြန်ကာလအတွင်း လမ်းလယ်၌ မော်တော်ယာဉ် စက်ပျက်၍ရပ်တဲါပါက ကရိန်ယာဉ်ဖြင့် ဆွဲယူမည်ဖြစ်ပါသည်။
- (၅) ယခုအခါ အချက်အချာကျသော လမ်းဆုံ/လမ်းခွဲ မီးပွိုင့်များတွင် CCTV Camera များ တပ်ဆင်ထားပြီးဖြစ်သဖြင့် ယာဉ်စည်းကမ်း လမ်းစည်းကမ်းချိုးဖောက်မှုများအား အဆိုပါကင်မရာများဖြင့် ရိုက်ကူးပြီး ထိရောက်စွာအရေးယူဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ပါသည်။
- (၆) “သင့်ကြောင့် မြန်မာ့ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု မဟာသင်္ကြန် ကာလအတွင်း ယာဉ်တိုက်မှု မဖြစ်ပါစေနှင့်”

အသိပေးနှိုးဆော်ချက်

မြန်မာသက္ကရာဇ် ၁၃၈၅ ခုနှစ် တန်ခူးလဆုတ် ၅ ရက်နေ့မှ ၈ ရက်နေ့အထိ (၂၀၂၄ ခုနှစ် ဧပြီလ ၁၃ ရက်နေ့မှ ၁၆ ရက်နေ့အထိ) မြန်မာ့ရိုးရာမဟာသင်္ကြန်ပွဲတော်တွင် ရန်ကုန်မြို့တော်ခရီးမရေ့ရှိ ရန်ကုန်မြို့တော်မဟာသင်္ကြန်မဏ္ဍပ်၌ ရေကစားခြင်း၊ သင်္ကြန် ယိမ်းအကအလှ မျော်ဖြေခြင်းများဖြင့် ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်၍ မဟာဗန္ဓုလလမ်းအား ဆူးလေဘုရားလမ်းမှ ပန်းဆိုးတန်းလမ်းအထိ လည်းကောင်း၊ ဆူးလေဘုရားလမ်းအား အနော်ရထာလမ်းမှ ကုန်သည်လမ်းအထိလည်းကောင်း နံနက် ၀၇၀၀ အချိန်မှ ညနေ ၁၈၀၀ အချိန်အထိ ခေတ္တလမ်းပိတ်ထားမည်ဖြစ်ရာ မော်တော်ယာဉ် မောင်းနှင်သူများအနေဖြင့် လမ်းလွဲများမှ သွားလာမောင်းနှင်ကြပါရန် အသိပေးနှိုးဆော်အပ်ပါသည်။

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့

ပုဂ္ဂလိကကျောင်း မှတ်ပုံတင်လျှောက်လွှာ တင်သွင်းရန် အသိပေးနှိုးဆော်ခြင်း

ပုဂ္ဂလိကပညာရေးဥပဒေကို ၂၀၂၅-၂၀၂၆ ရက်နေ့တွင် ပြဋ္ဌာန်းခဲ့ပြီးဖြစ်ရာ ပုဂ္ဂလိက ကျောင်းများ အားလုံးသည် ဤဥပဒေနှင့်အညီ သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်ပညာရေးမှူးရုံးများရှိ ဒေသဆိုင်ရာ ကြီးကြပ်ရေးအဖွဲ့ထံသို့ မှတ်ပုံတင်လျှောက်ထားကြရမည် ဖြစ်ပါသည်။
သို့ဖြစ်၍ နိုင်ငံတကာသင်ရိုးညွှန်းတမ်းနှင့် သင်ကြားသောကျောင်းများနှင့် အမျိုးသား သင်ရိုး ညွှန်းတမ်းဖြင့်သင်ကြားသော ကျောင်းအပါအဝင် ပုဂ္ဂလိက အခြေခံပညာကျောင်းများ၊ ဘာသာ စကားသင်ကျောင်းများအပါအဝင် ပုဂ္ဂလိကအဆင့်မြင့်ပညာကျောင်းများနှင့် ပုဂ္ဂလိက နည်းပညာနှင့် သက်မွေးဆိုင်ရာ ပညာရေးနှင့် လေ့ကျင့်ရေးကျောင်းများသည် မှတ်ပုံတင်လျှောက်ထားခြင်းဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များကို ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ရက်(သောကြာနေ့) မတိုင်မီ ဆောင်ရွက်ကြရန်နှင့် သတ်မှတ်ကာလအတွင်း မှတ်ပုံတင်လျှောက်ထားခြင်းမရှိပါက အဆိုပါပုဂ္ဂလိကကျောင်းများကို ပိတ်သိမ်းမည်ဖြစ်ကြောင်း ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနက အသိပေးနှိုးဆော်ထားသည်။
ကိုယ်ပိုင် သို့မဟုတ် ပုဂ္ဂလိကကျောင်း ကြီးကြပ်ရေးအဖွဲ့ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန

တိမ်အသင့်အတင့် ဖြစ်ထွန်းမည်

နေပြည်တော် ဧပြီ ၇
နေပြည်တော်၊ ရန်ကုန်မြို့နှင့် မန္တလေးမြို့တို့ အနီးတစ်ဝိုက် တွင် ယနေ့ တိမ်အသင့်အတင့် ဖြစ်ထွန်းမည်။ မနက်ဖြန်အတွက် ခန့်မှန်းချက်မှာ စစ်ကိုင်းတိုင်း ဒေသကြီးအထက်ပိုင်း၊ တနင်္သာရီ တိုင်းဒေသကြီး၊ ကချင်ပြည်နယ်၊ ချင်းပြည်နယ်၊ ကရင်ပြည်နယ် နှင့် မွန်ပြည်နယ်တို့တွင် နေရာ ကွက်ကျားမှ နေရာကျကျ မိုး ထစ်ချွန်းရွာနိုင်ပါသည်။

မိုး/ဇလ

- အင်တာနက်ပေါ်တွင် သတင်းတု၊ သတင်းမှားများ လွင့်တင်ခြင်း၊ မြန်မာ့ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုနှင့် ကိုက်ညီမှုမရှိသည့် မမှန်မရာ မှတ်တမ်းပုံများ၊ ဝီဒီယိုများအား ဖြန့်ဝေခြင်း၊ အကြောင်းမပြည့်စုံရေးနှင့် ရောင်းချခြင်းများသည် တည်ဆဲဥပဒေများအရ အရေးယူခံရနိုင်ပါသည်။
- အွန်လိုင်းလောင်းကစားကြော်ငြာများ လက်ခံကြော်ငြာပေးခြင်းသည် တည်ဆဲဥပဒေများအရ အရေးယူခံရနိုင်ပါသည်။

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးထွန်းအုံ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ကြည့်မြင်တိုင်မြို့နယ် အောင်မင်္ဂလာဆိပ်ကမ်း၌ ပြည်ပပို့ကုန် မွေးမြူရေးငါးများ သင်္ဘောတင်နေမှုကြည့်ရှုစစ်ဆေး

နေပြည်တော် ဧပြီ ၇
စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးထွန်းအုံသည် ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ ယမန်နေ့ နံနက်ပိုင်းက မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ် စက်ဆန်းဝန်းရှိ ကုန်သွယ်ရေးဦးစီးဌာန၏ Commerce Journal ပုံနှိပ်တိုက်သို့ ရောက်ရှိ၍ ကုန်သွယ်မှုဆိုင်ရာ စာစောင်များ၊ အသိပညာပေးစာစောင်များနှင့် ဂျာနယ်များ ပုံနှိပ်ထုတ်ဝေနေမှုအခြေအနေများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ကုန်သွယ်မှုဆိုင်ရာ သတင်းအချက်အလက်များ ပြည့်စုံမှုကိစ္စကို တည်ဆဲပုံစံဖြင့်လုပ်ဆောင်ရေး အလေးထားဆောင်ရွက်ရန်၊ စောင်ရေတိုးချဲ့ရန်နှင့် ပြန်ဖြူးနိုင်ရေးဆောင်ရွက်ရန်နှင့် စီးပွားအန္တရာယ် လုံခြုံရေး အထူးဂရုပြုဆောင်ရွက်ရန် မှာကြားပြီး

လိုအပ်သည်များ ညှိနှိုင်းပေးဆောင်ရွက်ပေး သည်။
ပြည်ပဈေးကွက်အသစ်တိုးချဲ့ရာဖွေ ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့်အဖွဲ့သည် ကြည့်မြင်တိုင်မြို့နယ် အောင်မင်္ဂလာဆိပ်ကမ်းတွင် မအူပင်မြို့နယ်နှင့် တွဲတေးမြို့နယ်တို့မှ ပြည်တွင်း ဖူလုံ၍ ဈေးနှုန်းတည်ငြိမ်မှုရှိအောင် ဆောင်ရွက်ပြီး ပိုလျှံသည့် ငါးမြစ်ချင်းနှင့် ငါးသိုင်းခေါင်းပွ မွေးမြူရေး ငါးများကို ပြည်ပသို့ တင်ပို့ရန် သင်္ဘောတင်နေမှု အခြေအနေများကို သွားရောက်စစ်ဆေးပြီး(ယာဝုံ) ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ပို့ကုန်လုပ်ငန်းဆိုင်ရာ သတ်မှတ်စည်းကမ်းချက်များနှင့် ကိုက်ညီမှုရှိစေရေး အတွက် ဌာနဆိုင်ရာ One Stop Services (OSS) အဖွဲ့မှ စနစ်တကျ စစ်ဆေးဆောင်ရွက်ရန် ပို့ကုန်ငါး များကို အချိန်တိုအတွင်း သင်္ဘောတင်နိုင်ရေး



ဆောင်ရွက်ရန် ငါးအရည်အသွေးကောင်းမွန်စေရန် ရန်နှင့် ပင်လယ်ရေကြောင်း တေးအန္တရာယ်ကင်းရှင်း နှင့်အလေးချိန်မှန်ကန်စေရန်အလေးထားဆောင်ရွက် ရေး ဆောင်ရွက်ရန်တို့ကို မှာကြားခဲ့ကြောင်း ရန် ပြည်ပဈေးကွက်အသစ်တိုးချဲ့ ရာဖွေတင်ပို့နိုင် သိရသည်။ သတင်းစဉ်

လူထုအခြေပြု တီကျစ်စာမြေဆွေး ပြုလုပ်ခြင်းလုပ်ငန်းများ ထွန်းကားလာစေရန် သုတေသီပညာရှင်များနှင့် တောင်သူများအကြား ဆွေးနွေး

နေပြည်တော် ဧပြီ ၇
စိုက်ပျိုးရေးသုတေသနဦးစီးဌာန နှင့် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနတို့ ပူးပေါင်း၍ အပတ်စဉ် စနေနေ့ တိုင်း ကျင်းပလျက်ရှိသော (၃၁) ကြိမ်မြောက် တောင်သူနည်းပညာ ဆွေးနွေးပွဲကို ယမန်နေ့နံနက်ပိုင်း က လူထုအခြေပြု တီကျစ်စာ မြေဆွေးပြုလုပ်ခြင်း လုပ်ငန်းများ ထွန်းကားလာစေရန် စိုက်ပျိုးရေး သုတေသီ ပညာရှင်များနှင့် တောင်သူများ ပူးပေါင်းဆောင် ရွက် ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ကျင်းပသည်။
တစ်ပိုင်းတစ်နိုင်လုပ်ဆောင် ဆွေးနွေးပွဲတွင် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်း ဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာတင်ထွဋ်က ယနေ့ ဆွေးနွေးသည့် တီကျစ်စာမြေဆွေး ထုတ်လုပ်ခြင်းလုပ်ငန်းကို အထူး စိန်ခံစားအသွင်ဖြင့် ဆီထွက်သီးနှံ



ဇုန်များမှစတင်၍ သေသေချာချာ အကောင်အထည်ဖော်လုပ်ဆောင် ကြရန်လိုကြောင်း၊ တက်ရောက် လာကြသော တောင်သူများအနေ ဖြင့်လည်း ကိုယ်စီကိုယ်စီ တစ်ပိုင် တစ်နိုင်လုပ်ဆောင်ကြရန် လိုအပ် သကဲ့သို့ တောင်သူများအားလုံး အတူ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက် လုပ်ကိုင်ကြလျှင် ပိုမိုအောင်မြင် မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ပူးပေါင်းဆောင် ရွက်သည့် လူထုအခြေပြုတီကျစ်စာ မြေဆွေး ပြုလုပ်ခြင်းလုပ်ငန်းများ နှင့်ပတ်သက်ပြီး တောင်သူများ အကြား ထွန်းကားလာစေရန် ရည်ရွယ်ဆွေးနွေးကြခြင်း ဖြစ် ကြောင်း ပြောကြားသည်။

အတွင်း စံပြုကျေးရွာများကို ကြရန် လိုအပ်လျက်ရှိသည်။ စတင် အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ပေးသွားရန် ဖြစ် ကြောင်း၊ တီကျစ်စာ မြေဆွေး ပြုလုပ်ခြင်း လုပ်ငန်းများ ထွန်းကားလာစေရန် လူထုအခြေ ပြု စံပြုကျေးရွာများအဖြစ် ရည်ရွယ်လုပ်ဆောင်ခြင်း ဖြစ် ကြောင်း သိရသည်။
အထူးဂရုပြုမိကြရန်လိုအပ် တီကျစ်စာမြေဆွေး ပြုလုပ် ခြင်းနည်းပညာသည် မြန်မာနိုင်ငံ သို့ ၁၉၈၀ ပြည့်နှစ်တွင် စတင် ရောက်ရှိခဲ့သော်လည်း တောင်သူ များအကြား ယနေ့အထိ ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် လိုက်နာ ကျင့်သုံးခြင်း မရှိသေးဘဲ ယခုအခါ သီးထွက်စွမ်းရည် တိုးတက်ရေးနှင့် ပန်းတိုင်အထွက် နှုန်း တိုးတက်ရေးအတွက် ဓာတ်မြေဓာတ်နှင့် ပိုးသတ်ဆေး များကိုသာ အားပြုရုံမက မြေဆီလွှာ၏ စွမ်းအားတိုးတက် ကျန်းမာရေးကိုပါ တောင်သူ လယ်သမားများ အထူးဂရုပြုမိ

◆ **ရှေ့ဖို့မှ**
သင်္ကြန်အကြိုနေ့ဖြစ်သည့် ဧပြီ ၁၃ ရက်မှ စတင်၍ မန္တလေးမြို့ ချမ်းမြသာစည်မြို့နယ်ရှိ မင်္ဂလာမန္တလေး မြန်မာ့ရိုးရာလမ်းလျှောက် အတာသင်္ကြန်နှင့် ကျွဲတောင်ဘက်ခြမ်းရှိ လမ်းလျှောက်သင်္ကြန်တို့၌ ဖျော်ဖြေရေး အစီအစဉ်များ၊ စတုဒိသာမဏ္ဍပ်များနှင့် အခြား အပန်းဖြေအနားယူနိုင်မည့် အစီအစဉ်ကောင်း များလည်း ပါဝင်မည်ဖြစ်သည်။
မင်္ဂလာမန္တလေးမြန်မာ့ရိုးရာလမ်းလျှောက် အတာသင်္ကြန်တွင် ပြည်သူများ စိတ်အေးချမ်း ပျော်ရွှင်စွာ ဆင်နွှဲနိုင်ရန်အတွက် Flower Street ဇုန်၊ Wood Street ဇုန်နှင့် Water Street ဇုန်ဟူ၍ ဇုန်များ ခွဲခြားထားပြီး ဇုန် အလိုက် အလှဆင်ခြင်းလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း Mandalay Management Corporation Co.,Ltd မှ Deputy Managing Director ဦးစိုးနိုင်ဦးက ပြောသည်။
“လမ်းလျှောက်သင်္ကြန်မှာအမည်ပေးထား တဲ့ ဇုန်တွေရဲ့နာမည်တွေကတော့ ကျွန်တော် တို့ မင်္ဂလာမန္တလေးရဲ့ လမ်းနာမည်ပေးတွေ

ဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့နိုင်ငံမှာ လှပနေတဲ့ ပန်းပွင့်လေးတွေရှိတဲ့အတွက် Flower Street ဇုန်ဆိုပြီး နာမည်ပေးထားတာပါ။ နောက်ပြီး ကျွန်တော်တို့ နိုင်ငံရဲ့ သယံဇာတဖြစ်တဲ့ ကျွန်းသစ်ကို အထိမ်းအမှတ် တစ်ခုအနေနဲ့ လမ်းလျှောက်သင်္ကြန်မှာ Wood Street ဇုန်ဆို ပြီး ထည့်သွင်းထားတာပါ။ ပြည်သူလူထုတွေ အေးချမ်းသာယာစေချင်တဲ့ဆန္ဒကြောင့် Water Street ဇုန်ဆိုပြီး ဆောင်ရွက်ထားခြင်း ဖြစ် ပါတယ်။ ဖျော်ဖြေရေးစတင်တင်ကိုလည်း ခမ်းခမ်းနားနားနဲ့ ဆောင်ရွက်သွားမှာ ဖြစ်ပါ တယ်”ဟု ပြောသည်။
လမ်းလျှောက်သင်္ကြန် ကျင်းပရခြင်း ရည်ရွယ်ချက်အနေဖြင့် ပြည်သူလူထုအား အပန်းဖြေစေခြင်းနှင့် မြန်မာ့ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု အမွေအနှစ်ဖြစ်သည့် မဟာသင်္ကြန်ကိုရိုးရာ မပျက်ထိန်းသိမ်း၍ ပျော်ပျော်ရွှင်ရွှင်ဖြင့် ဆင်နွှဲ လိုခြင်းဖြစ်ပြီး ယမန်နှစ်လမ်းလျှောက်သင်္ကြန် ကာလအတွင်း၌လည်း ပြည်သူလူထု အထူး စည်ကားစွာဖြင့် ပါဝင်ဆင်နွှဲခဲ့ကာ ယခုနှစ်တွင် လည်း ပြည်သူများ ပိုမိုပျော်ရွှင်စွာဖြင့် ဆင်နွှဲ နိုင်ရန် စီစဉ်ထားကြောင်း သိရသည်။

လမ်းလျှောက်သင်္ကြန်ပွဲတော် ကာလ အတွင်း နိုင်ငံကျော်အနုပညာရှင်များ၏ ဖျော်ဖြေရေးအစီအစဉ်များ၊ ယိမ်းအကအဖွဲ့များ ၏ အကအလှဖျော်ဖြေမှုများ၊ DJ အစီအစဉ် များ၊ စတုဒိသာကျွေးမွေးမှု အစီအစဉ်များ ပါဝင်မည်ဖြစ်ကာ လာရောက်လည်ပတ် သည့် ပြည်သူများ အနားယူအပန်းဖြေနိုင်ရန် အတွက်လည်း စားသောက်ဆိုင်ခန်းများကို ထည့်သွင်းတည်ဆောက်ထားသည့်အတွက် မဟာသင်္ကြန်ကာလအတွင်း ပြည်သူများ စိတ်လက်ပေါ့ပေါ့ပျော်ရွှင်စွာဖြင့် မင်္ဂလာ မန္တလေးလမ်းလျှောက်သင်္ကြန်၌ ပါဝင်ဆင်နွှဲ နိုင်ကြောင်း သိရသည်။
အလားတူ ယခုနှစ် မန္တလေးမြို့တော် မဟာသင်္ကြန်ပွဲတော်ကို ကျွဲပတ်လည်၊ ဗြဟ္မာ့တိုင်းနှင့် ကမ်းနားလမ်းတို့တွင် လမ်းလျှောက်သင်္ကြန်အပါအဝင် ဖျော်ဖြေရေး မဏ္ဍပ်ကြီး ၁၈ ခု၊ ရေကစားမဏ္ဍပ် ၁၄ ခု စုစုပေါင်းမဏ္ဍပ် ၃၀ ကျော်နှင့်အတူ စတုဒိသာ ကျွေးမွေးမှုများဖြင့် စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
မောင်အေးချမ်း

□ **ရှေ့ဖို့မှ**
အဆိုပါ သင်္ကြန်ရက်များအတွင်း ရန်ကုန်ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီးသို့ ရောက်ရှိလာမည့်လူနာများအား ကုသမှုလစ်ပင်မှု မရှိစေရန် သတ်မှတ် ဇုန်များထားရှိပြီး ချက်ချင်းအသက်အန္တရာယ်ရှိသည့် လူနာများအား အနီရောင်ဇုန်၊ အခြေအနေစောင့်ကြည့်ပြီး ဆက်ကုသရန်လိုအပ်သည့် လူနာများအား အပူရောင်ဇုန်နှင့် ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိမှု နည်းပါးသည့် လူနာများအား အစိမ်းရောင်ဇုန်စသည်ဖြင့် ဇုန်များ ခွဲခြားသတ်မှတ် ကုသပေးသွားမည်ဖြစ်သည်။
ရန်ကုန်ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီးတွင် နှလုံး၊ သွေးတိုး၊ ဆီးချို၊ ကျောက်ကပ်၊ သတိလစ် ခွဲစိတ်ရန် လိုအပ်သည့် အရေးပေါ်လူနာများကို လည်း ပုံမှန်ကုသပေးလျက်ရှိရာ သင်္ကြန်ကာလတွင် နေရာလိုအပ်မှုများ ရှိလာနိုင်သည့်အတွက် ဆေးရုံအုပ်ချုပ်မှုတာဝန်ရှိသူများနှင့် ပူးပေါင်း ကာ နေရာများ စီစဉ်ထားရှိကြောင်း သိရသည်။

အာကာလင်း
တိမ်အနည်းငယ် ဖြစ်ထွန်းနေ
နေပြည်တော် ဧပြီ ၇
ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်အခြေအနေမှာ ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်တောင်ပိုင်း တွင် တိမ်အသင့်အတင့် ဖြစ်ထွန်းနေပြီး ကပ္ပလီပင်လယ်ပြင်နှင့် ကျန်ဘင်္ဂလား ပင်လယ်အော်တို့တွင် တိမ်အနည်းငယ် ဖြစ်ထွန်းနေသည်။ မှတ်သားဖွယ်ရာ မိုးချေချိန်များမှာ ပူတာအိုမြို့နှင့် မချမ်းတောင်မြို့တို့တွင် ၀ ဒသမ ၁၆ လက်မစီတို့ ဖြစ်ကြသည်။
မိုး/ဇလ

အခြေခံကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုများကို နိုင်ငံတော်မှ ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိပြီး ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍမှလည်း အားပြည့်ဆောင်ရွက်ပေးခြင်းဖြင့် ပြည်သူများလိုအပ်သည့် ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုများကို ပြည်တွင်း၌ လက်လှမ်းမီရရှိနိုင်မည်

နေပြည်တော် ဧပြီ ၇

ပုဂ္ဂလိကကျန်းမာရေးလုပ်ငန်းဆိုင်ရာ ဗဟိုအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ပါမောက္ခ ဒေါက်တာ သက်ခိုင်ဝင်းသည် ဗဟိုအဖွဲ့ အတွင်းရေးမှူး ကုသရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါက်တာ မြတ်ဝဏ္ဏစိုးနှင့် ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ ပါမောက္ခချုပ်များ၊ မြန်မာနိုင်ငံဆေးကောင်စီ၊ မြန်မာနိုင်ငံ သွားနှင့်ခွဲစိတ်ဆိုင်ရာ ဆေးကောင်စီ၊ မြန်မာနိုင်ငံ သူနာပြုနှင့် သားဖွားကောင်စီတို့မှ ဥက္ကဋ္ဌများနှင့်အတူ ယနေ့နံနက်ပိုင်းက ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ မြန်မာနိုင်ငံ ပုဂ္ဂလိကဆေးရုံများအသင်းဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာထင်ပေါ်နှင့် ဗဟိုအလုပ်အမှုဆောင်များ၊ အထက်မြန်မာပြည် အလုပ်အမှုဆောင်များ၊ အောက်မြန်မာပြည် အလုပ်အမှုဆောင်များနှင့် တွေ့ဆုံသည်။ (အပေါ်ယာပုံ)

တွေ့ဆုံစဉ် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက နိုင်ငံတော် အစိုးရအနေဖြင့် ပုဂ္ဂလိကကျန်းမာရေးကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် အားပေးဆောင်ရွက်နေသကဲ့သို့ ပုဂ္ဂလိကကျန်းမာရေးလုပ်ငန်းများ ဥပဒေနှင့်အညီ စနစ်တကျ တည်ဆောက်ဖွင့်လှစ်နိုင်ရေးအတွက် ထိန်းကျောင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း၊ အခြေခံကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုများကို နိုင်ငံတော်မှ ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိပြီး ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍမှလည်း အားပြည့်ဆောင်ရွက်ပေးခြင်းဖြင့် ပြည်သူများလိုအပ်သည့် ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုများကို ပြည်တွင်း၌ လက်လှမ်းမီရရှိနိုင်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ အမျိုးသားကျန်းမာရေး အာမခံစနစ်



ပေါ်ပေါက်စေရေး ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပြီး ဆောင်ရွက်နေဆဲကာလ၌ ပုဂ္ဂလိကကျန်းမာရေးလုပ်ငန်းများအနေဖြင့် နည်းမှန်လမ်းမှန်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး လိုအပ်ပါကြောင်း၊ ပုဂ္ဂလိကကျန်းမာရေးကဏ္ဍသည် နိုင်ငံတော်၏ အမျိုးသားကျန်းမာရေးစနစ်တွင် အစိတ်အပိုင်းတစ်ရပ်အဖြစ် ပါဝင်နေခြင်းဖြစ်သဖြင့် ပုဂ္ဂလိကကျန်းမာရေးလုပ်ငန်းရှင်များအနေဖြင့်လည်း ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၏ မူဝါဒလမ်းညွှန်ချက်များနှင့်အညီ တူညီသော ဦးတည်ချက်တစ်ခုဖြင့် အစိုးရ - ပုဂ္ဂလိက ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်ပါကြောင်း၊ ပုဂ္ဂလိကဆေးရုံများတွင် ကျောက်ကပ်အစားထိုးကုသခြင်း လုပ်ငန်းများ၊ ကျောက်ကပ်သွေးသန့်စင်ခြင်းလုပ်ငန်းများ၊ ကင်ဆာဓာတ်ရောင်ခြည်ကုသမှု လုပ်ငန်းများကို ဥပဒေနှင့်အညီ စီစဉ်ကြီးကြပ် အားပေးဆောင်ရွက်

လျက်ရှိပါကြောင်း၊ ဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့်လည်း ကင်ဆာဓာတ်ရောင်ခြည်ကုသမှု စောင့်ဆိုင်းလူနာလျော့နည်းစေရေးကို အားပေးဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း၊ ပုဂ္ဂလိကကျန်းမာရေးလုပ်ငန်းဆိုင်ရာ ဗဟိုအဖွဲ့အနေဖြင့် ပုဂ္ဂလိကကျန်းမာရေးလုပ်ငန်းလိုင်စင်ခွင့်ပြုရန်အတွက် စိစစ်ရာတွင် အရည်အသွေးပြည့် ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု၊ လူနာများဘေးကင်းလုံခြုံမှု၊ လုပ်ငန်းခွင်နှင့် ပတ်ဝန်းကျင်ဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ စီစဉ်ထားရှိမှု၊ ဝန်ထမ်းရေးရာကိစ္စရပ်များကို ပုဂ္ဂလိက ကျန်းမာရေးလုပ်ငန်းဆိုင်ရာဥပဒေ / နည်းဥပဒေများနှင့်အညီ ပြည့်စုံစွာ ဆောင်ရွက်ထားရှိခြင်း ရှိ/မရှိတို့ကို အထူးအလေးထား စိစစ်လျက်ရှိပြီး သတ်မှတ်ချက်နှင့် ကိုက်ညီပါက အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ ပုဂ္ဂလိက

ကျန်းမာရေးလုပ်ငန်း လိုင်စင်ရရှိသူများအနေဖြင့် ပုဂ္ဂလိကကျန်းမာရေးလုပ်ငန်းဆိုင်ရာ ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေများနှင့်အညီ လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ပြည်ဆည်းဆောင်ရွက်

ထို့နောက် မြန်မာနိုင်ငံ ပုဂ္ဂလိကဆေးရုံများအသင်းဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာထင်ပေါ်နှင့် မြန်မာနိုင်ငံ ပုဂ္ဂလိကဆေးရုံများအသင်းအဖွဲ့ဝင်များက ပြည်ပနိုင်ငံများသို့ ပေးပို့စစ်ဆေးနေရသည့် ရောဂါရှာဖွေစစ်ဆေးမှုများနှင့် သွားရောက်ဆေးကုသမှုများ လျော့ချနိုင်ရေး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားမည် အခြေအနေများ၊ ဆေးကုသမှုလိုင်စင်ကိစ္စရပ်များနှင့် ဆေးရုံလိုင်စင် လျှောက်ထားမှုဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ၊ ပုဂ္ဂလိကဆေးရုံများတွင် ဆေးဝါးများပြတ်လပ်မှု မရှိစေရေး ဆောင်ရွက်ထားရှိမှု အခြေအနေများ၊ ပုဂ္ဂလိကကျန်းမာရေး၊ လူ့စွမ်းအားဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ဝန်ကြီးဌာနနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားမည့် အခြေအနေများကို တင်ပြဆွေးနွေးရာ မေးမြန်းတင်ပြချက်များအပေါ် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး၊ သက်ဆိုင်ရာဌာနကြားရေးမှူးချုပ်များနှင့် ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌများက ပြန်လည်ဆွေးနွေး ပြည်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးကြသည်။

ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် ရန်ကုန်ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီးတွင် ရန်ကုန်အထွေထွေရောဂါကုဆေးရုံသစ်ကြီးတို့မှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် တွေ့ဆုံကာ ဆေးရုံလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုများ အဆင်ပြေချောမွေ့စေရန် လုပ်ငန်းညွှန်ကြားချက်များ မှာကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

စားအုန်းဆီ အခြေခံလက်ကားရည်ညွှန်း ဈေးနှုန်းတစ်ပိဿာ ငွေကျပ် ၅၂၅၀ ဖြစ်ကြောင်း ထုတ်ပြန်ကြေညာ

နေပြည်တော် ဧပြီ ၇

စီးပွားရေးနှင့်ကုသရေးဝန်ကြီးဌာန စားသုံးဆီ တင်သွင်းသို့လှောင်မြန်ဖြူခြင်းလုပ်ငန်း ကြီးကြပ်ရေးကော်မတီ အနေဖြင့် စားအုန်းဆီ ကမ္ဘာ့ဈေးနှုန်းဖြစ်ပေါ်ပြောင်းလဲမှုနှင့်အညီ ပြည်တွင်း၌ ဖြစ်သင့်ဖြစ်ထိုက်သည့် ဈေးနှုန်းများ ဖြစ်ပေါ်စေရေး ထိန်းကျောင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး စားအုန်းဆီ အဓိကထုတ်လုပ် တင်ပို့သည့် မလေးရှားနိုင်ငံတွင် ဖြစ်ပေါ်နေသည့် FOB ဈေးနှုန်းများကို နေ့စဉ်စောင့်ကြည့်ကာ သယ်ယူပို့ဆောင်ခ ကုန်ကျစရိတ်များ၊ ဘဏ်စရိတ်များ၊ အခွန်အခများ ထည့်သွင်းတွက်ချက်၍ ပြည်တွင်းဈေးကွက်၌ ရောင်းဝယ်ဖောက်ကားရမည့် အခြေခံလက်ကားရည်ညွှန်းဈေးနှုန်းကို ထုတ်ပြန်ပေးလျက်ရှိသည်။

ယခုအပတ်အတွင်း ကမ္ဘာ့စားအုန်းဆီ ထုတ်လုပ်တင်ပို့သည့် နိုင်ငံများတွင် ဈေးကွက်နှင့် ဈေးနှုန်းဖြစ်ပေါ်မှုများအရ ဧပြီ ၈ ရက်

မှ ဧပြီ ၂၁ ရက်အထိ ရန်ကုန်အထိုင်ဈေး အခြေခံလက်ကားရည်ညွှန်းဈေးနှုန်းမှာ စားအုန်းဆီ တစ်ပိဿာလျှင် ငွေကျပ် ၅၂၅၀ ဖြစ်ကြောင်း ထုတ်ပြန်ကြေညာထားသည်။

ထိုပြင် ပြည်တွင်းဈေးကွက်အတွင်း ဈေးနှုန်းမြင့်တင်ရောင်းခ ဝါခြင်း၊ ဈေးကစားရန် ရည်ရွယ်ချက်ဖြင့် သို့လှောင်ခြင်းအပါအဝင် မသမာသည့်လုပ်ဆောင်မှုများ ပြုလုပ်ပါက အရေးကြီးစနစ်တည်နှင့် ဝန်ဆောင်မှုဥပဒေအရ အရေးယူဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အသိပေးထုတ်ပြန်ထားသည်။

အခြေခံလက်ကားရည်ညွှန်းဈေးနှုန်းများကို စားသုံးသူရေးရာဦးစီးဌာန၏ Website: www.doca.gov.mm Facebook Page နှင့် မြန်မာနိုင်ငံ ဆီကုန်သည့်နှင့် ဆီလုပ်ငန်းရှင်များအသင်း၏ Facebook Page တွင် ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုနိုင်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

ရေချွေတာရေး နည်းလမ်းများ

- ※ ယာဉ်များဆေးကြောလျှင် ရေပိုက်မသုံးပါနှင့်။
- ရေဖြည့်ထားသော ပုံးဖြင့် ယာဉ်များကို ဆေးကြောပါ။
- ※ ပန်းပင်ရေလောင်းလျှင် ရေပိုက်မသုံးပါနှင့်။
- ရေဖြည့်ထားသော ရေလောင်းပုံး အသုံးပြုပါ။
- ※ အဝတ်အနည်းငယ်အတွက် အဝတ်လျှော်စက် မသုံးပါနှင့်။
- ※ အဝတ်လျှော်စက်အပြည့် အဝတ်ရှိသော စက်ဖြင့်လျှော်ပါ။
- ※ ဘုံပိုင်ခေါင်းမှ ရေစက်ကုမ္ပဏီအနေဖြင့် ကျပ်အောင်ပိတ်ပါ။

ငါးမွေးမြူရေးကန်များ အပူချိန်ပြင်းထန်လွန်ကဲမှုဒဏ်မှ ကြိုတင်ကာကွယ်ရေးနှိုးဆော်ချက်

- နေအပူချိန်မြင့်မားလွန်ကဲမှုကြောင့် ငါးမွေးမြူရေးကန်များရှိ ကန်ရေများ ရေငွေ့ပြန်ပြီး ရေလျော့နည်း ကျဆင်းလာသဖြင့် ကန်ထဲရှိ ငါးများ၏ ဖွံ့ဖြိုးမှုအညံ့အကြေးကြောင့်သော်လည်းကောင်း၊ မွေးမြူထားသော ငါးများကို အစာကျွေးလွန်ကဲသဖြင့် စားကြွင်းစားကျန်များကြောင့်သော်လည်းကောင်း၊ ရေထုညစ်ညမ်းပြီး ဆက်စပ်၍ ငါးရောဂါကျရောက်တတ်သဖြင့် ဩဇာဓာတ်ထည့်သွင်းခြင်းနှင့် ငါးအစာအလွန်အကျွေးခြင်းကို လျော့ချပေးပါရန်။
- နံနက်ပိုင်း မိုးအုံ့သောရက် နှင်းကျသောရက်များနှင့် နေထွက်နောက်ကျသောရက်များတွင် ငါးများ ခေါင်းထောင်လျက် ကူးခပ်ခြင်း၊ ကမ်းစပ်သို့ စုပြုံလာခြင်းမျိုးရှိပါက ငါးမွေးမြူကန် ညသည်အောက်ဆီဂျင်လျော့နည်းမှု ဖြစ်ပွားနေသဖြင့် ကန်အတွင်းသို့ ရေသန့်သွင်းခြင်း၊ ရေပန်းချခြင်း၊ ရေလက်များ မောင်းပေးခြင်း၊ မွေးမြူကန်အတွင်းလှေလှော်ပေးခြင်း၊ စသည်နည်းလမ်းများအား ရေထုပျော်ဝင် အောက်ဆီဂျင်မြင့်တက်စေရေး ဆောင်ရွက်ပေးပါရန်။
- ငါးမွေးမြူရေးကန်များ နေအပူချိန်လွန်ကဲမှုကြောင့် ရေခန်းလာပါက သန့်ရှင်းသော ရေသစ်များ ပြည့်သွင်းပေးပါရန်။
- ရေသစ်သွင်းရန် အခက်အခဲရှိပါက မွေးမြူထားသောငါးများကို အရေအတွက် လျော့ချမွေးမြူရန်။
- အပူချိန်ပြင်းပြသည့် အချိန်များဖြစ်သည့် နေ့လယ်ပိုင်းတွင် ငါးများ ကန်ပြောင်းရွှေ့ခြင်းမပြုရန်။
- ကန်ရေအရည်အသွေးသတ်မှတ်ချက်ဖြစ်သည့် ရေကြည်နှုန်း (၂၅-၄၀) စင်တီမီတာအတွင်း ရှိနေစေရန် (မိမိလက်ကို တံတောင်ဆစ်အထိ ရေတွင်နှစ်၍ လက်ပါးကိုဖြန့်ပါက ခပ်ရေရေမြင်ရသော အခြေအနေ ရှိရပါမည်။)
- ကန်ရေအပူချိန်မြင့်မားသောအချိန်များတွင် ရေထုညစ်ညမ်းမှုဖြစ်စေသည့် ကင်္ဘော်ဖတ်၊ ဝါဇေဖတ်များ ကျွေးခြင်းကို ရှောင်ကြဉ်၍ ပုံမှန်အစာများကိုသာ ချိန်ဆကျွေးပါရန်။
- အစာကျွေးပြီးပါက အစာကျန်များရှိ/မရှိကို ပုံမှန်စစ်ဆေးပါရန်။
- မွေးမြူရေးကန်အား လိုအပ်ပါက ရေသစ်လဲလှယ်နိုင်ရေးအတွက် ရေကောင်းရေသန့်သို့လှောင်သည့် အရန်ကန်စီစဉ်ထားရှိပြီး ရေများရရှိနိုင်သမျှ သို့လှောင်ထားပါရန်။
- ကန်အခြေအနေနှင့် ရေအရည်အသွေးပြောင်းလဲမှုအခြေအနေများကို နေ့စဉ်နံနက် (၆) နာရီ၌ ပုံမှန်စစ်ဆေးပါရန်။
- ငါးမွေးကန်၌ ပုံမှန်မဟုတ်သော အခြေအနေပြောင်းလဲခြင်းမျိုးများ ဖြစ်ပေါ်လာသည်ကို တွေ့ရှိရပါက အနီးဆုံး ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာနသို့ ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်ပါရန်။

စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန
ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာန

နိုင်ငံတစ်ဝန်း ဖွင့်လှစ်ထားရှိသည့် စာကြည့်တိုက်များအတွက် အလှူငွေနှင့် စာအုပ်စာစောင်များ လှူဒါန်းနိုင်

နိုင်ငံတော်အစိုးရက ပြည်သူများ အသိပညာ ဗဟုသုတတိုးပွားစေရေးနှင့် စာအုပ်စာစောင်များ အလွယ်တကူ ဖတ်ရှုလေ့လာနိုင်စေရန် နိုင်ငံတစ်ဝန်း ဖွင့်လှစ်ထားရှိသည့် စာကြည့်တိုက်များအတွက် ရန်ပုံငွေနှင့် စာအုပ်စာစောင်များ ထောက်ပံ့ကူညီပေးလျက်ရှိသကဲ့သို့ စေတနာရှင် အလှူရှင်များကလည်း ပြည်သူများ အလွယ်တကူ စာပေလေ့လာဖတ်ရှုနိုင်စေရေးနှင့်စာကြည့်တိုက်များ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရေးအတွက် အလှူငွေနှင့်စာအုပ်စာစောင်များ ပေးအပ်လှူဒါန်းလျက်ရှိပါသည်။

နိုင်ငံတစ်ဝန်းရှိ စာကြည့်တိုက်များအတွက် အလှူငွေနှင့် စာအုပ်စာစောင်များ စုပေါင်းပေးအပ်လှူဒါန်းပွဲကို ဧပြီလ ၁၀ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီတွင် အမျိုးသားစာကြည့်တိုက် (နေပြည်တော်)နှင့် တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ရုံးများ၌ ကျင်းပပြုလုပ်ရန် စီစဉ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

သို့ဖြစ်ပါ၍ နိုင်ငံတစ်ဝန်းရှိ စာကြည့်တိုက်များ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရေးနှင့် ပြည်သူများ စာပေဖတ်ရှုလေ့လာနိုင်စေရေးအတွက် “ပညာဒါန” အလှူအဖြစ် အလှူငွေနှင့် စာအုပ်စာစောင်များ ပေးအပ်လှူဒါန်းလိုပါက အောက်ပါပုဂ္ဂိုလ်များထံ ဆက်သွယ်လှူဒါန်းနိုင်ပါကြောင်း အသိပေးဖော်ပြအပ်ပါသည် -

- ❖ ညွှန်ကြားရေးမှူး (ထုတ်လုပ်)
 - ပြန်/ဆက် ဦးစီးဌာန
 - ဖုန်း ၀၁ ၃၇၁၃၄၂ / ၀၆၇၃၄၁၂၃၇၁ / ၀၉၄၂၁၀၄၆၇၁၅
- ❖ ညွှန်ကြားရေးမှူး (ပြန်ဆက်)
 - ပြန်/ဆက် ဦးစီးဌာန
 - ဖုန်း ၀၆၇၃၄၁၂၁၆၄
- ❖ တိုင်းဒေသကြီး / ပြည်နယ်၊ ခရိုင်၊ မြို့နယ် ပြန်/ဆက်ဦးစီးဌာနရုံးများ

ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန

နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေတွင် ယခုနှစ် နွေနှမ်း ဧက ၈၀၀၀ ကျော် စိုက်ပျိုးရန် လျာထား

နေပြည်တော် ဧပြီ ၇

နေပြည်တော်လယ်ဝေးမြို့နယ်ချောင်းမငယ်ဆည်ရေသောက်စနစ်ရှိ သစ်ဆိမ့်ပင်ကျေးရွာတွင် ဖော်ထုတ်ပြီးစီးသည့် စနစ်ကျလယ်ယာမြေ ၃၃၈ ဒဿာ ၂၆ ဧက ၌ နွေနှမ်း စိုက်ပျိုးကြမည့် တောင်သူများနှင့် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးခြင်းကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက ကျင်းပရာ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမင်းဇော်၊ ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးဗိုလ်ဗိုလ်ကျော်၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်ကြီး ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများနှင့် နွေနှမ်းစိုက်ပျိုးကြမည့် တောင်သူများ တက်ရောက်ကြသည်။



တွေ့ဆုံပွဲတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ယခုကဲ့သို့ တောင်သူ ၁၁၀ ၏ လယ်ယာမြေ ၃၃၈ ဧက ကျော်ကို မြေပြင်ခြင်း၊ ကန်သင်းဖော်ခြင်း၊ ရေသွင်းရေထုတ်မြောင်း၊ ရေပေးအဆောက်အအုံနှင့် ကန်ထုတ်လမ်းများပင်သည့် စနစ်ကျလယ်ယာမြေအဖြစ် ဖော်ထုတ်ပေးနိုင်ရန် နိုင်ငံတော်က ဘဏ္ဍာငွေအမြောက်အမြား အသုံးပြုဆောင်ရွက်ပေးခြင်းသည် တစ်ဧကချင်း၏ သီးနှံစိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်မှု တိုးတက်ရေး၊ တောင်သူများ၏ လူနေမှုအဆင့်အတန်းမြှင့်တင်ရေးကို ရည်ရွယ်ဆောင်ရွက်ပေးခြင်းဖြစ်၍ တောင်သူများအနေဖြင့် သီးထပ်စွမ်းအားတိုးတက်ရေး၊ သီးနှံအထွက်နှုန်းမြှင့်တင်ရေး ကြိုးပမ်းအားထုတ်ကြရန် တိုက်တွန်းလိုကြောင်း၊ စနစ်ကျလယ်ယာမြေဖော်ထုတ်ပေးပြီး ပထမဆုံးအဖြစ် နွေနှမ်းစတင်စိုက်ပျိုးကြမည့်ဖြစ်၍ တောင်သူများ၏ လိုအပ်ချက်များကို တင်ပြဆွေးနွေးနိုင်ကြစေရန်နှင့် နည်းပညာအပိုင်း လိုအပ်ချက်များကို မိမိတို့ဝန်ကြီးဌာနက အနီးကပ်ကူညီပေးနိုင်ရန် ယခုတွေ့ဆုံပွဲကို ကျင်းပပြုလုပ်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း ဆွေးနွေးပြောကြားသည်။

ထို့နောက် စနစ်ကျလယ်ယာမြေ စီမံကိန်းလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်ခဲ့မှုများနှင့်ပတ်သက်၍ တာဝန်ရှိသူက ဂွင်းလင်းတင်ပြပြီး ဦးစီးဌာနအလိုက် ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များက စိုက်ပျိုးရေးရရှိရေး ဆောင်ရွက်ပေးနေမှု၊ သီးနှံများ စိုက်ပျိုးဖြစ်ထွန်းအောင်မြင်ရေးအတွက် ရေစီမံခန့်ခွဲမှုလုပ်ငန်း၏ အရေးပါမှု၊ နှမ်းသီးနှံ စိုက်ပျိုးခြင်း လုပ်ငန်းအဆင့်ဆင့်၏ နည်းပညာရပ်ဆိုင်ရာ သိမှတ်ဖွယ်ရာများ၊ နွေနှမ်းစိုက်ပျိုးရန် စိုက်ခင်းမြေပြင်ခြင်း၊ မျိုးစေ့ချခြင်းနှင့် အပင်သက်တမ်းအလိုက် ဂရုပြုရမည့်အချက်များ၊

စနစ်ကျလယ်ယာမြေ၏ မြေကြီးမြေပုံမှန်ကန်ရေးနှင့် ပုံစံ(၇)အသစ် ထုတ်ပေးနိုင်ရေး လုပ်ငန်းစဉ်များကို ဂွင်းလင်းတင်ပြကြသည်။

ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက လိုအပ်ချက်များ ပြည့်စုံဆွေးနွေးမှာကြားပြီး တွေ့ဆုံပွဲတက်ရောက်လာကြသူများနှင့်အတူ နွေနှမ်းစိုက်ပျိုးရန် ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်နေမှုကို ကြည့်ရှုအားပေးကြသည်။ ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် စနစ်ကျ လယ်ယာမြေ ၃၃၈ ဒဿာ ၂၆ ဧက ဖော်ထုတ်ပြီးစီးမှုကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။

နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေတွင် ၂၀၂၂-၂၀၂၃ ခုနှစ်၌ နွေနှမ်းဧက ၂၇၀၀ ကျော် စိုက်ပျိုးခဲ့ပြီး ယခု ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ခုနှစ်တွင် နွေနှမ်းဧက ၈၀၀၀ ကျော် စိုက်ပျိုးရန် လျာထားဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ သီးနှံအထွက် တိုးတက်ရေးနှင့် ပန်းတိုင်အထွက်နှုန်း

ရရှိရေးအတွက် သက်ဆိုင်ရာဌာနများ ပူးပေါင်း၍ နည်းပညာနှင့် လိုအပ်ချက်များ ကူညီပံ့ပိုးပေးလျက် ရှိကြောင်း သိရသည်။

ထိုမှတစ်ဆင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် ပုဗ္ဗသီရိဈေးအနီးတွင် ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံ၏ ပံ့ပိုးကူညီမှုဖြင့် တည်ဆောက်ထားသည့် စိုက်ပျိုးရေးထွက်ကုန်ဆိုင်ရာ ဈေးကွက်ဗဟိုဌာနကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး စီမံကိန်း၏ ရည်ရွယ်ချက်ကို အပြည့်အဝအကောင်အထည်ဖော်နိုင်ရေးအတွက် သက်ဆိုင်ရာဌာနများနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်ချက်များကို ဆွေးနွေးမှာကြားပြီး စိုက်ပျိုးရေးထွက်ကုန်ဆိုင်ရာ ဈေးကွက်ဗဟိုဌာနနှင့် အအေးခန်းစက်ရုံများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။

အဆိုပါစီမံကိန်းအား စိုက်ပျိုးရေး ထွက်ကုန်များ စုဆောင်းသိုလှောင်ခြင်း၊ ပြုပြင်ထုပ်ပိုးခြင်း၊ ရောင်းဝယ်ဖောက်ကားခြင်း လုပ်ငန်းများကို တစ်နေရာတည်းတွင် ဆောင်ရွက်နိုင်စေရန်၊ စိုက်ပျိုးရေးထွက်ကုန်ဆိုင်ရာ သတင်းအချက်အလက်ဖလှယ်မှု ထိရောက်စွာ ဆောင်ရွက်နိုင်စေရန်တို့အတွက် ၂၀၁၈ ခုနှစ်မှ ၂၀၂၃ ခုနှစ်အထိ ၅ နှစ် စီမံကိန်းဖြင့် ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ လက်ရှိတွင် တည်ဆောက်ရေးအပိုင်း၌ ရာနှုန်းပြည့်ပြီးစီးပြီဖြစ်သော်လည်း တပ်ဆင်အသုံးပြုရမည့် ပစ္စည်းကိရိယာနှင့် ပတ်သက်သည့်လုပ်ငန်းများ၊ နည်းပညာပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး လုပ်ငန်းများကို သက်ဆိုင်ရာဌာနများ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးဆောင်ရွက်ရန် ကျန်ရှိနေသေးကြောင်း၊ ၂၀၂၄ ခုနှစ်အတွင်း လုပ်ငန်းစဉ် အားလုံးပြီးစီးရေး ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

သံဖြူတောရေမရွာသံသရာနှင့် မဟာမြိုင်တောရေမရွာသံသရာ ဆရာတော်ကြီး ဒေါက်တာဘဒ္ဒန္တ ပညာဇောတ ဦးစီးပဏနပြု၍ ရှင်သာမဏေ အပါး ၅၀၀၀ ရှင်ပြုခြင်းနှင့် လှူဖွယ်ပစ္စည်းများ လှူဒါန်းခြင်း အလှူတော်မင်္ဂလာအခမ်းအနားကျင်းပ

နေပြည်တော် ဧပြီ ၇

သံဖြူတောရေမရွာသံသရာနှင့် မဟာမြိုင်တောရေမရွာသံသရာ ဆရာတော်ကြီး ဒေါက်တာ ဘဒ္ဒန္တ ပညာဇောတ ဦးစီးပဏနပြု၍ မကွေးတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့နှင့် တပည့်သာဝက အပေါင်းတို့ စုပေါင်း၍ ရှင်သာမဏေ အပါး ၅၀၀၀ ရှင်ပြုခြင်းနှင့် လှူဖွယ်ပစ္စည်းများ လှူဒါန်းခြင်း အလှူတော်မင်္ဂလာအခမ်းအနားကို ဧပြီ ၆ ရက်နှင့် ယနေ့တို့တွင် မကွေးတိုင်းဒေသကြီး တောင်တွင်းကြီးမြို့၊ ဗိဿနန်း ပျံမြို့တော်ဟောင်းအတွင်းရှိ ရွှေရောင်တော်ဘုရားအနီးဗဟိုမဏ္ဍပ်၌ ကျင်းပရာ အခမ်းအနားသို့ နိုင်ငံတော်သံဃမဟာနာယက အဖွဲ့ဝင်၊ စလင်းမြို့ လက်ပံပင်စာသင်တိုက် ပဓာနနာယကဆရာတော် အဂ္ဂမဟာ ဂန္ထဝါစကပဏ္ဍိတ ဘဒ္ဒန္တ ပဏ္ဍိတ အမှူးပြုသော ဆရာတော်၊ သံဃာတော်များ ကြွရောက်တော်မူကြပြီး မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးတင်လွင်၊ အလယ်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး ဗိုလ်ချုပ် ကြည်နိုင်နှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ ရှင်သာမဏေ လောင်းများနှင့် မိသားစုဝင်များ၊ မိတ်ကြားထားသူများ တက်ရောက်ကြသည်။



သိသားစုများက ပေးပို့လှူဒါန်းသော လှူဒါန်းငွေများ၊ စေတနာရှင် အလှူရှင်များမှ လှူဒါန်းငွေများနှင့် လှူဖွယ်ပစ္စည်းများကို တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်၊ တိုင်းမှူးနှင့် တက်ရောက်လာသူများက ကြွရောက် လာသော ဆရာတော်၊ သံဃာတော်များထံ ဆက်ကပ် လှူဒါန်းကြပြီး နိုင်ငံတော် သံဃမဟာနာယက အဖွဲ့ဝင်၊ စလင်းမြို့ လက်ပံပင်စာသင်တိုက်၊ ပဓာန နာယက ဆရာတော် အဂ္ဂမဟာ ဂန္ထဝါစက ပဏ္ဍိတ

သတ်ဝါ၊ သင်္ကန်းနှင့် တူညီဝတ်စုံများ ထောက်ပံ့ ဦးစွာ သံဖြူတောရေမရွာသံသရာနှင့် မဟာမြိုင် တောရေမရွာသံသရာ ဆရာတော်ကြီး၏ အစီအစဉ်ဖြင့် ရှင်သာမဏေလောင်း ၅၆၅ ဦးအား သတ်ဝါ၊ သင်္ကန်း နှင့် တူညီဝတ်စုံများ ထောက်ပံ့ပေးသည်။ ထို့နောက် ရှင်သာမဏေလောင်းများက ဆရာတော်ကြီး ဒေါက်တာ ဘဒ္ဒန္တ ပညာဇောတ ထံမှ သင်္ကန်းတောင်း ၍ ဆယ်ပါးသီလ ခံယူဆောက်တည်ကြပြီး တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် တက်ရောက်လာ သူများက ဆရာတော်ကြီး ဒေါက်တာ ဘဒ္ဒန္တ ပညာ ဇောတ အမှူးပြုသော သံဃာတော်များနှင့် ရှင်သာမဏေများကို ဆွမ်းနှင့် လှူဖွယ်ပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းကြသည်။

ပရိတ်တရားတော်များ နာယူကြည်ညို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်၊ တိုင်းမှူးနှင့် တက်ရောက်လာသူများက နိုင်ငံတော် ပရိယတ္တိသာသနာ့တက္ကသိုလ်(ရန်ကုန်) ပါမောက္ခ ချုပ်ဆရာတော် အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတ အဂ္ဂမဟာသဒ္ဓမ္မ စေတီကမေ ဒေါက်တာ ဘဒ္ဒန္တကုမာရဝတ်မှ ငါးပါး သီလခံယူဆောက်တည်ကြပြီး ဆရာတော်များ ရွတ်ပွားချီးမြှင့်တော်မူသော ပရိတ်တရားတော်များ နာယူကြည်ညိုကြသည်။

လှူဒါန်းမှုအစုစုအတွက် ရေစက်သွန်းချအမှုပေးစေ ယင်းနောက် တပ်မတော် (ကြည်း၊ ရေ၊ လေ)

ဘဒ္ဒန္တပဏ္ဍိတထံမှသာ အနုမောဒနာ တရားနာကြား ကာ လှူဒါန်းမှုအစုစုအတွက် ရေစက်သွန်းချအမှု ပေးဝေကြသည်။ ထို့နောက် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်၊ တိုင်းမှူး နှင့် တက်ရောက်လာသူများက ကြွရောက်လာသော ဆရာတော်၊ သံဃာတော်များအား နေ့ဆွမ်းဆက်ကပ် လှူဒါန်းခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

သတင်းစဉ်

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး(အနောက်ခြမ်း) ဆီစက်လုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးရေးချေးငွေဆိုင်ရာ အသိပညာပေးဆွေးနွေး

ပြည် ဧပြီ ၇

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး (အနောက်ခြမ်း) ဆီစက်လုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးရေးချေးငွေ ဆိုင်ရာ အသိပညာပေးဆွေးနွေးပွဲကို ဧပြီ ၅ ရက်က ပြည်မြို့ ခရိုင်စားသုံးသူရေးရာ ဦးစီးဌာနရုံး၌ ကျင်းပသည်။ (ယာပုံ)

ဆွေးနွေးပွဲတွင် မြန်မာ့လယ်ယာဖွံ့ဖြိုး ရေးဘဏ် ဦးဆောင်ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးမင်းသူက မြန်မာနိုင်ငံသည် ပျဉ်းစုံနှင့် ဆီထွက်သီးနှံမျိုးစုံ ထွက်ရှိသည့်အတွက် နိုင်ငံခြားမှ တင်သွင်းသည့် စားအုန်းဆီ အခြေခံသည် မြေပဲဆီ၊ နှမ်းဆီအပါ အဝင် စားသုံးဆီများ လိုလောက် အောင် ထုတ်လုပ်နိုင်ရန် လိုအပ်ကြောင်း၊ ဆီစက်ချေးငွေနှင့်ပတ်သက်၍ ကန့်သတ် ချက်များအား ဖြေလျှော့ပေးနိုင်ရေး



စီစဉ်ဆောင်ရွက်လျက် ရှိကြောင်း ပြောကြားသည်။ ထို့နောက် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး စက်မှု ကြီးကြပ်ရေးနှင့် စစ်ဆေးရေးဦးစီးဌာန တိုင်းဒေသကြီးဦးစီးမှူးက ပဲခူးတိုင်းဒေသ ကြီးအတွင်းရှိ ပုဂ္ဂလိကစက်မှုမှတ်ပုံတင် ထားသော ဆီစက်ပေါင်း ၂၄၃ ခုရှိပါ

လုပ်ငန်းရှင်များအတွက် စီစစ်ဆောင်ရွက် ရမည့် အချက် (၅) ချက်တို့အား ဆွေးနွေး ပြောကြားသည်။ ဆက်လက်၍ မြန်မာ့ စီးပွားရေးဘဏ် ပြည်ခရိုင်မန်နေဂျာက ဆီစက်ချေးငွေ ထုတ်ချေးရခြင်း၏ ရည်ရွယ်ချက်၊ လျှောက်ထားရယူနိုင်သူ များ၊ ချေးငွေအသုံးပြုနိုင်မည့် အစီအစဉ် အများဆုံးထုတ်ချေးနိုင်သည့် ချေးငွေ ပမာဏ၊ ချေးငွေအတိုးနှုန်း၊ ချေးငွေ သက်တမ်းနှင့် ချေးငွေပြန်လည်ပေးဆပ် ရမည့် အစီအစဉ်၊ ချေးငွေအတွက်ဘဏ်မှ လက်ခံနိုင်သော အာမခံအမျိုးအစား၊ ချေးငွေမူဝါဒနှင့် ကိုက်ညီပါက ဆက်လက် ဆောင်ရွက်ရမည့် ကိစ္စရပ်များအကြောင်း တို့ကို ရှင်းလင်းဆွေးနွေးခဲ့သည်။ ထို့နောက် အဆိုပါဆွေးနွေးချက်များ အပေါ် တက်ရောက်လာသော ဆီစက်

လုပ်ငန်းရှင်များက သိရှိလိုသည်များကို ဆွေးနွေးကြရာ မြန်မာ့လယ်ယာဖွံ့ဖြိုး ရေးဘဏ် ဦးဆောင်ညွှန်ကြားရေးမှူးက ဆီစက်ချေးငွေနှင့်ပတ်သက်၍ ဖြစ်ပေါ်နေ သော အခက်အခဲများအား မြန်မာ့စီးပွား ဖြေလျှော့ပေးနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ပေးမည် ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။ အဆိုပါ ဆွေးနွေးပွဲသို့ မြန်မာ့ လယ်ယာဖွံ့ဖြိုးရေးဘဏ်၊ မြန်မာ့စီးပွား ရေးဘဏ်၊ စက်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် စစ်ဆေး ရေးဦးစီးဌာန၊ စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန၊ ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီး ဌာနနှင့် စားသုံးသူရေးရာဦးစီးဌာနတို့မှ တိုင်း/ခရိုင်/မြို့နယ်အဆင့် ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများနှင့် ဝန်ထမ်းများ၊ ဆီစက် ပိုင်ရှင်များအသင်း၊ ဆီကန်သည်များနှင့် ဆီလုပ်ငန်းရှင်များအသင်းတို့မှ လုပ်ငန်း ရှင်များ တက်ရောက်ကြောင်း သိရသည်။

ကိုဆက်(ပြန်/ဆက်)

ကြိုခင်းမြို့နယ်၌ ပန်းခင်းစီမံချက်(၃)ဖြင့် အိမ်ထောင်စုလူဦးရေစာရင်းနှင့် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်များ ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိ

ကြိုခင်း ဧပြီ ၇

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ကြိုခင်း မြို့နယ်၌ ပန်းခင်းစီမံချက် (၃) ဖြင့် အိမ်ထောင်စုလူဦးရေစာရင်း နှင့် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်များ ကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက ကြိုခင်း မြို့နယ် ကြံတောကျေးရွာအုပ်စု အုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံး၌ ကွင်းဆင်း ဆောင်ရွက်ပေးသည်။ (အောက်ပုံ)

အဆိုပါ ပန်းခင်းစီမံချက်(၃) ကွင်းဆင်း ဆောင်ရွက်ရာတွင် လုပ်ငန်းကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့ အင်အားဝန်ကြီးဌာန မြို့နယ်ဦးစီး မှူးရုံး လက်ထောက်ညွှန်ကြား

ရေးမှူး ဦးဇော်မင်း ဦးဆောင် ကြီးကြပ်မှုဖြင့် မြို့နယ်ရုံးရှိ ဝန်ထမ်းများက ကြံတောကျေးရွာ အုပ်စုနေ ပြည်သူများတွင် (နိုင်) မရှိသူများ တစ်ဦးချင်းအလိုက် အကွက်အပေါက်များ စိစစ်ခြင်း၊ မြေပြင် ကွင်းဆင်းကောက်ယူခြင်း မှ အလွတ်အထစများ စိစစ်၍ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့် အညီ အိမ်ထောင်စု လူဦးရေစာရင်းနှင့် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ် မရှိသူ များအား ပြုလုပ်ပေးပြီး နိုင်ငံ သားစိစစ်ရေးကတ် ကိုင်ဆောင် ခြင်းဖြင့်ခရိုလူမည်းအကျိုးကျေးဇူး များအကြောင်း အသိပညာပေး ပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)

သာယာဝတီမြို့နယ်၌ နွေစပါးစံကွက်ရိတ်သိမ်း၊ တစ်ဧက အစိုတင်း ၁၃၂ တင်းထွက်ရှိ

သာယာဝတီ ဧပြီ ၇

သာယာဝတီမြို့နယ် သင်တောရိုး အုပ်စု သင်တောရိုးကျေးရွာ ရန်ကုန်-ပြည်ကားလမ်း မိုင်တိုင် အမှတ် (၈၂၃) ရှိတောင်သူဦးထွန်း ထွန်းဝင်း၏ နွေစပါး စိုက်ခင်း စံကွက်ရိတ်သိမ်းခြင်းကို ယမန် နေ့က ရိတ်သိမ်းခြေလှေစက်ဖြင့် ရိတ်သိမ်းခဲ့သည်။

နွေစပါး စံကွက်ရိတ်သိမ်းရာ နေရာသို့ မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး အဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဆန်းဟိုနှင့် အဖွဲ့ဝင် များ၊ စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန မြို့နယ် ဦးစီးမှူးနှင့်ဝန်ထမ်းများ၊ လယ်ယာ မြေစီမံခန့်ခွဲရေးနှင့် စာရင်းအင်း ဦးစီးဌာန မြို့နယ်ဦးစီးမှူးနှင့် ဝန်ထမ်းများနှင့် တောင်သူများ ကြည့်ရှုအားပေးသည်။ (ယာပုံ)

အဆိုပါ နွေစပါးစိုက်ခင်း

တွင် စပါးတစ်ဧက အထွက်နှုန်း အစိုတင်း ၁၃၂ တင်း ထွက်ရှိ ကြောင်း သိရသည်။

သာယာဝတီမြို့နယ်တွင် ယခု နှစ် နွေစပါး ၄၄၉၈၆ ဧကရှိခဲ့ရာ လျာထားဧကထက် ကျော်လွန်၍ စိုက်ဧက ၄၅၃၄၅ ဧကကို စိုက်ပျိုးခဲ့ပြီး ရတနာတိုးစပါး၊ မော်ဘီ-၃၊ ရက် (၉၀) စပါး၊ GW-



ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးအောင်မြိုင် ပေါမူ - ထိသိမ် - တောင်ကြီး ရထားလမ်းပိုင်းနှင့် တောင်ကြီး - နောင်ကားလမ်းခွဲ - ပင်းပက် ရထားလမ်းပိုင်း ထိန်းသိမ်းမှုအခြေအနေများ ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

တောင်ကြီး ဧပြီ ၇
ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးအောင်မြိုင်သည် ၂၀၂၄ ခုနှစ် ဧပြီ ၄ ရက် မှ ၇ ရက်အထိ မြန်မာ့မီးရထားမှ အထွေထွေမန်နေဂျာများ၊ တိုင်းအမှတ်(၄) မှ တိုင်းတာဝန်ခံအရာရှိများနှင့်အတူ အဆင့်မြှင့်တင်မှုပြင်ဆင်ထားသည့် ရွှေညောင်-အေးသာယာ - ပေါမူ - တောင်ကြီး ရထားလမ်းပိုင်းရှိ ပေါမူ - ထိသိမ် - တောင်ကြီး ရထားလမ်းထိန်းသိမ်းမှုအခြေအနေ၊ တောင်ကြီး- နောင်ကားလမ်းခွဲ - ပင်းပက် ရထားလမ်းပိုင်းရှိ တံတားနှင့် တာပေါင်များ ထိန်းသိမ်းမှုအခြေအနေနှင့် ဘူတာများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။ (ယာပုံ)



ပုံမှန်စစ်ဆေးခြင်းများ ဆောင်ရွက်သွားရန် ကျွေဒီဂရီ၊ Alignment နှင့် Super Elevations များ မှန်ကန်မှု ရှိစေရေး ပုံမှန်စစ်ဆေးပြုပြင်ခြင်းများ ဆောင်ရွက်ရန်၊ ရထားလမ်းဘေးရေမြောင်းများ စနစ်တကျ ဆောင်ရွက်သွားရန်တို့ကို ဆွေးနွေးမှာကြားသည်။ ဆက်လက်၍ ဒုတိယဝန်ကြီးသည် တောင်ကြီး-နောင်ကားလမ်းခွဲ - ပင်းပက် ရထားလမ်းပိုင်းရှိ တံတားနှင့် တာပေါင်များ ထိန်းသိမ်းမှုအခြေအနေ

ထားမှုကို ရှင်သန်အောင် ဂရုစိုက်ဆောင်ရွက်ရန် တို့ကို ဆွေးနွေးမှာကြားသည်။
ထို့ပြင် ဒုတိယဝန်ကြီးသည် ဝန်ကြီးဌာနအောက်ရှိ ကုန်းလမ်းပို့ဆောင်ရေး ညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာန၊ ပို့ဆောင်ရေးစီမံကိန်း ဦးစီးဌာန၊ ရမ်းပြည်နယ် (တောင်ကြီး) ရုံးမှ ပြည်နယ်အဆင့် အရာထမ်းများနှင့် တွေ့ဆုံ၍ လိုအပ်သည်များ ဆွေးနွေးမှာကြားခဲ့သည့်အပြင် လှိုင်းတက်ဘူတာ၊ ကလောဘူတာနှင့် ရွှေညောင်ဘူတာများ၊ ယာဒ်ဝင်းများအား စစ်ဆေးပြီး ဘူတာများ သန့်ရှင်းသပ်ရပ်မှုရှိစေရေး ပုံမှန်ရှင်းလင်းဆောင်ရွက်ရန်၊ ဝန်ထမ်းနေအိမ်လှိုင်းခန်းများ၌ သောက်/သုံးရေ လုံလောက်စွာရရှိရေး စီစဉ်ဆောင်ရွက်သွားရန်၊ ဝန်ထမ်းနေအိမ်လှိုင်းခန်းများအတွင်း သန့်ရှင်းသပ်ရပ်မှုရှိစေရေး ပုံမှန်ရှင်းလင်းဆောင်ရွက်သွားရန်နှင့် အိမ်ရာကြီးကြပ်ရေးအဖွဲ့ကို စနစ်တကျဖွဲ့စည်း၍ ပုံမှန်စစ်ဆေးပြီး ပျက်စီးမှုများအား ပြန်လည်ပြုပြင်ဆောင်ရွက်သွားရန်နှင့် မြန်မာ့မီးရထားတိုင်းနယ်မြေများရှိ ဆေးရုံ၊ ဆေးပေးခန်းများတွင် ဝန်ထမ်းမိသားစုများ ပိုမိုဆေးကုသမှုခံယူနိုင်ရေး စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးသွားရန်တို့ကို ဆွေးနွေးမှာကြားခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။
သတင်းစဉ်

ကချင်ပြည်နယ် မြစ်ကြီးနားမြို့၌ သင်္ကြန်ပွဲတော် စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာကျင်းပနိုင်ရေး ဗဟိုမဏ္ဍပ်အပါအဝင် ရေကစားမဏ္ဍပ်များ တည်ဆောက်လျက်ရှိ

မြစ်ကြီးနား ဧပြီ ၇
မြန်မာ့ရိုးရာ အစဉ်အလာမပြတ် မြန်မာ့ရိုးရာ အစဉ်အလာမပြတ် နှစ်စဉ်ကျင်းပမြဲဖြစ်သည့် မြန်မာ့ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု မဟာသင်္ကြန်ပွဲတော်ကို ကချင်ပြည်နယ် မြစ်ကြီးနားမြို့၌ စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာကျင်းပနိုင်ရေး ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့အနေဖြင့် စီမံဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ဧပြီ ၅ ရက် နံနက် ၁၁ နာရီခွဲက ပြည်နယ်သယံဇာတရေးရာဝန်ကြီးဦးတိုးနိုင်ဆောင်နှင့်အဖွဲ့သည် ဗဟိုမဏ္ဍပ်နှင့် ရေကစားမဏ္ဍပ်များ တည်ဆောက်နေမှုကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။ (ယာပုံ)

ဘွဲ့လမ်းမပေါ်ရှိ အမှတ်(၈) ထို့အပြင် ရေရရှိရေးအတွက် အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း အ.ထ.က(၁) ကျောင်းဝင်းအတွင်း နှင့် အ.ထ.က(၈) ကျောင်းဝင်းအတွင်းတို့တွင် အဝီစိရောင်များ တူးဖော်ထားရှိပြီး ဂါလန် ၂၅၀၀၀ ဆုံ ယာယီလှေလှောင်ကန် ငါးကန် ဆောင်ရွက်ထားရှိပြီး နေ့စဉ် ရေဂါလန် ၁၂၅၀၀၀ သုံးစွဲနိုင်ရေးရရှိလျှင်လျှင်များ သွယ်တန်းထားရှိမှု အခြေအနေများ၊ ယာယီလှေလှောင်ကန်များ တည်ဆောက်ထားရှိမှု အခြေအနေများကို လှည့်လည်ကြည့်ရှု စစ်ဆေးကြသည်။
အလားတူ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးသည် မဟာသင်္ကြန်ပွဲတော် စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပရေးအတွက် ကျောက်စိမ်းလမ်းပေါ်တွင် ဌာနဆိုင်ရာများနှင့် လုပ်ငန်းရှင်များ၏ ဖျော်ဖြေရေးနှင့် ရေကစားမဏ္ဍပ် ငါးခုကို



တည်ဆောက်လျက်ရှိပြီး မဏ္ဍပ်များ ရေရရှိရေးအတွက် ဆောင်ရွက်ထားသည့် အစီအစဉ်များကို လှည့်လည်ကြည့်ရှု စစ်ဆေးကြကာ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးက လိုအပ်သည်များကို ဆက်ကော်မတီများနှင့် ပေါင်းစပ်ဆောင်ရွက်နိုင်ရေး မှာကြားခဲ့သည်။

ကချင်ပြည်နယ် မြစ်ကြီးနား ရာမဏ္ဍပ်များတွင် အလှည့်ကျတစ်ရက်လျှင် နံနက်နှင့် ညနေ နှစ်ကြိမ် ကျေးမွေးသွားမည့်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် ညပိုင်းတွင်လည်း ဗဟိုမဏ္ဍပ်၌ ဌာနဆိုင်ရာယ်မ်းအဖွဲ့များက ယိမ်းပြိုင်ပွဲကျင်းပ၍ ဖျော်ဖြေတင်ဆက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
ဌာနဆိုင်ရာများက စတင်သော ပြည်နယ်(ပြန်/ဆက်)

ညောင်ရွှေမြို့နယ်သမဝါယမအသင်းစုသို့ တာဝန်ရှိသူများ ကွင်းဆင်းကြည့်ရှု

တောင်ကြီး ဧပြီ ၇
ရှမ်းပြည်နယ် (တောင်ပိုင်း) ညောင်ရွှေမြို့နယ်၊ စိုက်ပျိုးရေးကျေးရွာရှိ မြို့နယ်သမဝါယမအသင်းစုပိုင်ခြံ၌ ဗေဒါသဘာဝမြေဩဇာထုတ်လုပ်နေမှု၊ မြန်ဖြူးရောင်းချမှုနှင့် နွားမွေးမြူထားရှိမှုအခြေအနေများကို ပြည်နယ်သမဝါယမဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးကျော်မိုးတင့်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက ကွင်းဆင်းကြည့်ရှုသည်။
ထိုသို့ ကွင်းဆင်းကြည့်ရှုရာတွင် ပြည်နယ်သမဝါယမဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးကျော်မိုးတင့်



က အသင်းအမှုဆောင်များကို မိုးဦးရာသီတွင် သဘာဝမြေဩဇာများ အရည်အသွေးပြည့်မီစွာဖြင့် ပိုမိုထုတ်လုပ်နိုင်ရေးနှင့် မြန်ဖြူးရောင်းချနိုင်ရေး၊ နွားမွေးမြူထားရှိမှုနှင့် နွားစာစိုက်ပျိုးထားရှိမှု

သင်္ကြန်ကာလ ပြည်သူများ စားအုန်းဆီအခက်အခဲမရှိစေရေး ကျောက်ဆည်ခရိုင်တွင် ဈေးနှုန်းချိုသာစွာဖြင့် စားအုန်းဆီများ ရောင်းချပေးလျက်ရှိ

ကျောက်ဆည် ဧပြီ ၇
ကျောက်ဆည်ခရိုင် ဆီကုန်သည်နှင့်ဆီလုပ်ငန်းရှင်အသင်းမှ ကျောက်ဆည်ခရိုင်အတွင်း နေထိုင်ကြသော ပြည်သူများ သင်္ကြန်ကာလ ပြည်သူများစားသုံးဆီ အခက်အခဲမရှိစေရေး စားအုန်းဆီ တင်သွင်းဖြန့်ဖြူးလျက်ရှိသော ကုမ္ပဏီများနှင့်ဆက်သွယ်၍ စားအုန်းဆီများဝယ်ယူ၍ စဉ်ဆက်မပြတ် ရောင်းချပေးလျက်ရှိရာ ယနေ့နံနက်ပိုင်းက ကျောက်ဆည်၊ စဉ့်ကိုင်၊ မြစ်သာ၊ မြို့နယ်များနှင့် ကူမဲ၊ ပလိပ်မြို့နယ်၌ များစွာဖြင့် စားအုန်းဆီများ ရောင်းချပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။
အဆိုပါရောင်းချသည့် စားအုန်းဆီများကို Grand AT Myanmar Co.,Ltd မှ တစ်ဝိသော ငွေကျပ် ၅၂၅၀ ဖြင့် ဝယ်ယူ၍ ကျောက်ဆည်မြို့နယ်၌ ဂျူးဂျူး၊

မီဇာနဲ့၊ ဝင်းရတနာ၊ နန္ဒီဇရာ၊ အာကာကျော်၊ အမေထွား ဆီအရောင်းဆိုင်များမှ ကုန်းသာ၊ တံတားဦး၊ ပေါက်ပင်ကျော်၊ ထနောင်ပင်လှ၊ ဆူလေကုန်၊ ကျေးရွာများသို့လည်းကောင်း၊ စဉ့်ကိုင်မြို့နယ်၌ ခေါ်လာဆီအရောင်းဆိုင်မှ လက်ဝဲကျေးရွာသို့လည်းကောင်း၊ ပလိပ်မြို့နယ်၌ အောင်စိုးမိုးဦး၊ ကျော်ကျော်မင်း၊ စစ်မှန် ဆီအရောင်းဆိုင်မှ ပလိပ်ကျေးရွာကပ်သစ် ပြည်သူများနှင့် တပ်ကြီးကျေးရွာသို့လည်းကောင်း၊ မြစ်သာ၊ မြို့နယ်၌ လှ၊ ငွေကလပ်၊ ရတနာဌေး ဆီအရောင်းဆိုင်များမှ မြစ်သာ၊ မြို့နယ်၌ ကူမဲမြို့နယ်၌ များစွာ ဌာနဆိုင်ရာဝန်ထမ်းများကို လည်းကောင်း ရောင်းချပေးခဲ့ပြီး ရောင်းချရာတွင် စားအုန်းဆီ တစ်ဝိသော ငွေကျပ် ၅၂၅၀ ဖြင့် ရောင်းချပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
ခရိုင် (ပြန်/ဆက်)

ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆောင်ရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များအပေါ် စုံစမ်းမေးမြန်းခြင်းနှင့် သတင်းပို့ခြင်း ပြုလုပ်နိုင်

၁။ ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆောင်ရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ သိရှိလိုသည်များကို စုံစမ်းမေးမြန်းရန်နှင့် သတင်းပို့ရန်တို့အတွက် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အသီးသီးရှိ ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆောင်ရေးအဖွဲ့များ၏ အောက်ပါဖုန်းနံပါတ်များသို့ ရုံးချိန်အတွင်း ဆက်သွယ်နိုင်ပါကြောင်း ထုတ်ပြန်အပ်ပါသည်-

(က) ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆောင်ရေးဗဟိုအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌရုံး (နေပြည်တော်)

(ခ) ၀၆၇-၃၄၀၄၉၁၊ ၀၆၇-၃၄၀၄၉၂၊ ၀၆၇-၃၄၀၄၉၃၊ ၀၆၇-၃၄၀၄၉၄၊ ၀၆၇-၃၄၀၄၉၅

(၂) မိုဘိုင်းဖုန်းမှစာတိုပေးပို့ရန် (SMS) ၀၉-၂၅၅၀၀၂၅၀၁

(ခ) ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆောင်ရေးအဖွဲ့ (နေပြည်တော်ကောင်စီ)

(၁) ၀၆၇-၄၅၅၀၄၈၊ ၀၆၇-၄၅၅၀၄၉

(၂) မိုဘိုင်းဖုန်းမှစာတိုပေးပို့ရန် (SMS) ၀၉-၂၅၅၀၀၂၅၀၂

(ဂ) ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆောင်ရေးအဖွဲ့ (စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး)

(၁) ၀၇၁-၂၀၂၅၁၁၊ ၀၇၁-၂၀၂၅၀၂

(၂) မိုဘိုင်းဖုန်းမှစာတိုပေးပို့ရန် (SMS) ၀၉-၂၅၅၀၀၂၅၀၇

(ဃ) ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆောင်ရေးအဖွဲ့ (တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး)

(၁) ၀၅၉-၂၅၄၀၃၇၊ ၀၅၉-၂၅၄၀၃၈

(၂) မိုဘိုင်းဖုန်းမှစာတိုပေးပို့ရန် (SMS) ၀၉-၂၅၅၀၀၂၅၀၈

(င) ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆောင်ရေးအဖွဲ့ (ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး)

(၁) ၀၅၂-၂၅၀၃၃၅၊ ၀၅၂-၂၅၀၃၃၆

(၂) မိုဘိုင်းဖုန်းမှစာတိုပေးပို့ရန် (SMS) ၀၉-၂၅၅၀၀၂၅၀၉

(စ) ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆောင်ရေးအဖွဲ့ (မကွေးတိုင်းဒေသကြီး)

(၁) ၀၆၃-၂၅၂၈၈၇၊ ၀၆၃-၂၅၂၈၈၈

(၂) မိုဘိုင်းဖုန်းမှစာတိုပေးပို့ရန် (SMS) ၀၉-၂၅၅၀၀၂၅၀၁၀

(ဆ) ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆောင်ရေးအဖွဲ့ (မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး)

(၁) ၀၂-၄၀၂၅၄၅၊ ၀၂-၄၀၂၅၄၆

(၂) မိုဘိုင်းဖုန်းမှစာတိုပို့ရန်ဆောင်မှု (SMS) ၀၉-၂၅၅၀၀၂၅၁၁

(ဇ) ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆောင်ရေးအဖွဲ့ (မွန်ပြည်နယ်)

(၁) ၀၅၇-၂၀၂၇၉၃၇၊ ၀၅၇-၂၀၂၇၉၃၈

(၂) မိုဘိုင်းဖုန်းမှစာတိုပေးပို့ရန် (SMS) ၀၉-၂၅၅၀၀၂၅၁၂

(ဈ) ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆောင်ရေးအဖွဲ့ (ရခိုင်ပြည်နယ်)

(၁) ၀၉-၂၅၅၀၀၂၅၁၇၊ ၀၉-၂၅၅၀၀၂၅၁၈

(၂) မိုဘိုင်းဖုန်းမှစာတိုပေးပို့ရန် (SMS) ၀၉-၂၅၅၀၀၂၅၁၉

(ည) ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆောင်ရေးအဖွဲ့ (ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး)

(၁) ၀၁-၈၃၀၀၀၁၆၊ ၀၁-၈၃၀၀၀၁၇

(၂) မိုဘိုင်းဖုန်းမှစာတိုပေးပို့ရန် (SMS) ၀၉-၂၅၅၀၀၂၅၁၄

(ဋ) ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆောင်ရေးအဖွဲ့ (ရခိုင်ပြည်နယ်)

(၁) ၀၈၁-၂၅၄၅၄၅၊ ၀၈၁-၂၅၄၅၄၆

(၂) မိုဘိုင်းဖုန်းမှစာတိုပေးပို့ရန် (SMS) ၀၉-၂၅၅၀၀၂၅၁၅

(ဌ) ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆောင်ရေးအဖွဲ့ (ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး)

(၁) ၀၄၂-၂၀၂၅၉၃၁၊ ၀၄၂-၂၀၂၅၉၃၂

(၂) မိုဘိုင်းဖုန်းမှစာတိုပေးပို့ရန် (SMS) ၀၉-၂၅၅၀၀၂၅၁၆

၂။ စုံစမ်းမေးမြန်းခြင်း၊ သတင်းပို့ခြင်းမဟုတ်ဘဲ အနှောင့်အယှက်ပေးဆက်သွယ်လာသည့် တယ်လီဖုန်းနံပါတ်များကို မှတ်တမ်းတင်ကာ ယင်းဖုန်းဆင်းကတ်များကို ဝိတ်သိမ်းသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အသိပေးအပ်ပါသည်။ ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆောင်ရေးဗဟိုအဖွဲ့

သာပေါင်းမြို့၌ အခြေခံစာတတ်မြောက်ရေး မြို့နယ်အဆင့်နည်းပြ (ဆင့်ပွား) သင်တန်းဖွင့်လှစ်

သာပေါင်း ဧပြီ ၇
ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးသာပေါင်းမြို့နယ်၌ ကျေးလက်ဒေသနေ ပြည်သူများနှင့် တိုင်းရင်းသားပြည်သူများအတွက် အခြေခံစာတတ်မြောက်ရေး လုပ်ငန်းမြို့နယ်အဆင့် နည်းပြ (ဆင့်ပွား) သင်တန်းဖွင့်ပွဲ အခမ်းအနားကို ဧပြီ ၆ ရက်က အခြေခံပညာ အထက်တန်းကျောင်းသော်ကဆောင်ခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

ဧည့်သည်များနှင့် လူဦးရေနှင့် သန်းခေါင်စာရင်းအရ စာမတတ်သူ ကျေးလက်ဒေသနေ ပြည်သူများနှင့် တိုင်းရင်းသားပြည်သူများ စာတတ်မြောက်ရန်၊ စာမတတ်သူပျောက်အောင်အမျိုးသားရေးတာဝန်တစ်ရပ်အနေဖြင့် ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ မြို့နယ်စာမတတ်ပိုင်းများ ဖွဲ့စည်း ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုကို ရှင်းလင်းတင်ပြပြီး အခြေခံစာတတ်မြောက်ရေး



အတွက် အခြေခံစာတတ်မြောက်ရေးလုပ်ငန်း မြို့နယ်အဆင့် နည်းပြ (ဆင့်ပွား) သင်တန်းကို ကြီးကြပ်ဆရာ မြောက်ဦး၊ နည်းပြ ဆရာလေးဦးတို့က အခြေခံပညာကျောင်းများမှ ဆရာ ဆရာမ ၅၂ ဦးတို့ကို ဧပြီ ၅ ရက်မှ ၇ ရက်အထိ ဖွင့်လှစ်သင်ကြားပို့ချပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မျိုးဇော်သိန်း (ပြန်/ဆက်)

အောင်လံမြို့၌ ၂၀၂၄ ခုနှစ် အခြေခံစာတတ်မြောက်ရေးလုပ်ငန်း ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကျင်းပ

အောင်လံ ဧပြီ ၇
မကွေးတိုင်းဒေသကြီး အောင်လံမြို့၌ ၂၀၂၄ ခုနှစ် အခြေခံစာတတ်မြောက်ရေးလုပ်ငန်း ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ဧပြီ ၆ ရက်က အမှတ်(၂) အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း ရွှေရတနာခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

ဦးစွာ ဒုတိယခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဒေါ်မွန်မွန်အုန်းက အမှာစကားပြောကြားပြီး ခရိုင်ပညာရေးမှူး ဦးဌေးလွင်က ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနကျောင်းပြင်ပနှင့် တစ်သက်တာပညာရေးဦးစီးဌာနမှ ပေးအပ်သည့် သင်ထောက်ကူစာအုပ်၊ စာရေးကိရိယာပစ္စည်းများကို စာသင်သားသင်ယူသူများထံသို့ ပေးအပ်သည်။ အဆိုပါ သင်တန်းကို သင်တန်းသား ၈၄ ဦး၊ နည်းပြဆရာမ ၂၅ ဦး၊ ကြီးကြပ်မှုဦးစီးအဖွဲ့ဝင် ခရိုင်/ မြို့နယ် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့၊ အဖွဲ့ဝင်များ၊ ခရိုင်/ မြို့နယ်ဌာနဆိုင်ရာများ၊ အခြေခံပညာကျောင်းများမှ ထက်၊ လယ်၊ မူ ကျောင်းအုပ်ကြီးများ၊ ရပ်ကျေးအုပ်ချုပ်ရေးမှူးများ စုစုပေါင်း ၁၅၀ ခန့် တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း၊ ဧပြီ ၆ ရက်မှစတင်၍ အောင်လံခရိုင် အခြေခံစာတတ်မြောက်ရေးလုပ်ငန်းကို အောင်လံမြို့နယ်ရှိ တိုက်နယ် ခုနစ်ရာ၊ နေရာ ၂၈ နေရာတို့တွင် နည်းပြ ၃၈ ဦး၊ ကြီးကြပ်မှုဦးစီးဌာနမှ ဦးစီးတို့ဖြင့် တစ်ရက်လျှင် ယူမ်းမျှ ၃ နာရီ နှုတ်ဖြင့် ရက်ပေါင်း ၄၀ ကြာ သင်ကြားပို့ချသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

မျိုးသိန်း (ပြန်/ဆက်)

ပေါင်မြို့နယ်အတွင်း အခြေခံစာတတ်မြောက်ရေးအတွက် စာသင်သား ၅၇၀ တို့အား စာသင်ပိုင်း ၃၈ ပိုင်း ဖွင့်လှစ်သင်ကြားပေး

ပေါင် ဧပြီ ၇
မွန်ပြည်နယ် ပေါင်မြို့နယ်အတွင်း အကြောင်းအမျိုးမျိုးကြောင့် မူလတန်းပညာ ပြီးဆုံးသည်အထိ မသင်ကြားခဲ့သူများ၊ စာမတတ်သူ၊ ကျောင်းမနေသူများ ပညာရေးနှင့် ရင်းနှီးကျွမ်းဝင်ပြီး စာတတ်မြောက်ရေး မြှင့်တင်နိုင်ရေး

အတွက် ဧပြီ ၆ ရက်မှစတင်ကာ ကျေးရွာအုပ်စုပေါင်း ၁၈ စုတို့၌ စာသင်ပိုင်း ၃၈ ပိုင်း ဖွင့်လှစ်ပြီး စာသင်သား ၅၇၀ တို့ကို သင်ကြားပေးလျက်ရှိသည်။

စာသင်ပိုင်းများ စတင်ဖွင့်လှစ်သင်ကြားရာသို့ မြို့နယ်အဆင့် စာတတ်မြောက်ရေး ကြီးကြပ်မှုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးဦးထင်လင်းအောင်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များ တာဝန်ရှိသူများက လိုက်လံကြည့်ရှုအားပေးကာ လိုအပ်သည်များကို ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်း ဆောင်ရွက်ပေးသည်။ (ဇဲဝဲ)

ပေါင်မြို့နယ်အတွင်း အဆိုပါ စာသင်ပိုင်းများကို ဧပြီ ၆ ရက်မှ စေ ၈ ရက်အထိ ရက်ပေါင်း ၄၀ ကြာ ဖွင့်လှစ်သင်ကြားပေးသွားမည်ဖြစ်ပြီး နည်းပြဆရာ ဆရာမ ၇၆ ဦး၊ ကြီးကြပ်ဆရာမ ၁၀ ဦးတို့က သင်ကြားပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

မွန်မလေး (ပြန်/ဆက်)

ကြိတ်ခင်းမြို့၌ အခြေခံစာတတ်မြောက်ရေးလုပ်ငန်း နည်းပြသင်တန်း ဆက်လက်သင်ကြားပို့ချ

ကြိတ်ခင်း ဧပြီ ၇
ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ကြိတ်ခင်းမြို့နယ်၌ ကျေးလက်ဒေသနေ ပြည်သူများနှင့် တိုင်းရင်းသားပြည်သူများ အခြေခံစာတတ်မြောက်ရေးလုပ်ငန်း နည်းပြသင်တန်းကို ဧပြီ ၆ ရက်က (အ ထ က-၁) အောင်ကျော်ခန်းမ၌ ဆက်လက်သင်ကြား ပို့ချပေးလျက်ရှိသည်။

ကျေးလက်ဒေသနေ ပြည်သူများနှင့် တိုင်းရင်းသားပြည်သူများ အခြေခံစာတတ်မြောက်ရေးလုပ်ငန်း နည်းပြသင်တန်းကို မြို့နယ်အတွင်းရှိ အခြေခံပညာကျောင်းများမှ သင်တန်းနည်းပြအဖြစ် ဆောင်ရွက်မည့် ဆရာ ဆရာမ ၃၃ ဦး တက်ရောက်ခဲ့ကြပြီး၊ တိုင်းဒေသကြီးအဆင့် နည်းပြသင်တန်းတက်ရောက်ခဲ့သော (အထက်တန်းပြ) ကြီးကြပ်နှင့် (ဒု-မူလတန်းပြ) ဆရာမတို့က (ဆင့်ပွား) သင်ကြားပေးရာ အခြေခံသင်္ချာနှင့် မြန်မာစာသင်ကြားပုံနည်းစနစ်များ၊ Mobile Application လွယ်ကူစွာဖြင့် သုံးစွဲမှုပုံစံများကို သင်ကြားပို့ချပေးလျက်ရှိပြီး သင်တန်းကို ဧပြီ ၅ ရက်မှ ၇ ရက်အထိ ဖွင့်လှစ်ပို့ချပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မြို့နယ် (ပြန်/ဆက်)



ရှမ်းပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် မြန်မာ-လာအိုချစ်ကြည်ရေးတံတားကြည့်ရှုစစ်ဆေး

ကျိုင်းလပ် ဧပြီ ၇ ရှမ်းပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးအောင်အောင်၊ ပြည်နယ် ဝန်ကြီးများ၊ ပြည်နယ်ဥပဒေချုပ်နှင့် တာဝန်ရှိသူ များသည် ဧပြီ ၇ ရက် နံနက် ၉ နာရီခွဲက ရှမ်းပြည်နယ် (အရှေ့ပိုင်း) တာချီလိတ်မြို့နယ် ကျိုင်းလပ်ရှိ နှစ်နိုင်ငံနယ်စပ်ဒေသ ကုန်သွယ်မှုမြှင့်တင်ရေးနှင့် နယ်စပ်ဒေသကုန်သွယ်မှု မြှင့်တင်ရေး မြန်မာ-လာအိုနှစ်နိုင်ငံ ချစ်ကြည်ရေးတံတားအား သွား ရောက် ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။ (ယာဝု) ဆက်လက်၍ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်၊ ပြည်နယ် ဝန်ကြီးများ၊ ပြည်နယ်ဥပဒေချုပ်နှင့် တာဝန်ရှိသူများ သည် နှစ်နိုင်ငံချစ်ကြည်ရေးတံတား မြန်မာဘက် ဝင်၍ တာဝန်ထမ်းဆောင်နေသော သက်ဆိုင်ရာ ဌာနများနှင့် တစ်ဦးချင်းမိတ်ဆက်ကြပြီး ရှင်းလင်း ဆောင်ခန်းမ၌ ကျိုင်းလပ်မြို့နယ် ဌာနဆိုင်ရာများ နှင့် တွေ့ဆုံရာ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးအောင်အောင် က နယ်စပ်ဝင်ကုန်သွယ်မှုအတွက် သက်ဆိုင်ရာ ဌာနများ လိုအပ်ချက်များရှိပါက ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရ အနေဖြင့် ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ရန်

လာရောက်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ တာဝန်ကျသည့် ဝန်ထမ်းများကလည်း လိုအပ်သည်များ ဆောင်ရွက် ပေးနိုင်ရန်တင်ပြပေးကြရန်၊ မိမိနိုင်ငံ နယ်စပ် ကုန်သွယ်ရေးလုပ်ငန်းတွင် ပိုမိုမြှင့်တင်ဆောင်ရွက် ပေးကြရန် ပြောကြားသည်။ ထို့နောက် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် တာဝန်ရှိသူ များသည် နှစ်နိုင်ငံချစ်ကြည်ရေး နယ်စပ်ဒေသ ကုန်သွယ်မှုဝင်ကုန်သွယ်မှုဝင်ကုန်သွယ်မှုဆောင်ရွက်ပေးသော လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အား ဦးစီးဌာန ဝန်ထမ်းများလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်နေမှုကို ကြည့်ရှု စစ်ဆေးပြီး မဲခေါင် - လန်ချန်း ကုန်သွယ်ရေးစခန်းရှိ အကောက်ခွန်ပြည်တွင်းအခွန်၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေး၊ မြန်မာ့စီးပွားရေးဘဏ်အခန်းများကို ကြည့်ရှု စစ်ဆေးသည်။ ယင်းနောက် တာချီလိတ်မြို့ လေဆိပ် (VIP) ခန်းမ၌ ပြုလုပ်သော ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း) ယာယီတိုက်ပွဲရှောင်များအတွက် အလှူငွေများ ပေးအပ်လှူဒါန်းပွဲတွင်လည်း ယင်းမြို့၊ သီရိရတနာမန်ဆူ ကျောင်းတိုက် ဆရာတော်ဒေါက်တာဘဒ္ဒန္တပညာ



နန္ဒအရှင်သုမြတ်ထံမှ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်၊ ကြိုက် တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်တိုင်းမှူးတို့ အဖူးပြုသော ဧည့် ပရိသတ်များက ငါးပါးသီလဆောက်တည်ကြပြီး ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း) ယာယီတိုက်ပွဲရှောင်များ အတွက် အလှူငွေကျပ်သိန်း ၁၈၃ သိန်း၊ ဆန်၊ ဆီ တို့ကို သီရိရတနာမန်ဆူကျောင်းတိုက်ဆရာတော် ဒေါက်တာဘဒ္ဒန္တပညာနန္ဒထံ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်၊

တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူးတို့က ဆက်ကပ်လှူဒါန်းကြပြီး ဆရာတော်ကြီးက လှူဒါန်းမှုအစုအဝတ်က ရေစက်သွန်းချ အဖူးပေးစေ ကာ အခမ်းအနားကို ပုဒ္ဒသသင်္ချာ စီရင်တို့က သုံးမြစ်ရွတ်ဆိုပြီး ပီတိသိမ်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ မောင်မောင်သန်း (တောင်ကြီး)

နမ့်စန်မြို့နယ် နားရင်းရွာသစ်၊ ခါနန် (ကောင်းခမ်း) ကျေးရွာရှိ ဒေသခံတိုင်းရင်းသား ပြည်သူများအား ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်

နေပြည်တော် ဧပြီ ၇ ရှမ်းပြည်နယ် (တောင်ပိုင်း) နမ့်စန်မြို့နယ်၊ နားရင်းရွာသစ်၊ ခါနန်(ကောင်းခမ်း) ကျေးရွာရှိ ဒေသခံတိုင်းရင်းသား ပြည်သူများ အား ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် အရှေ့ အလယ်ပိုင်းတိုင်း စစ်ဌာနချုပ် နယ်လှည့်ဆေးကုသရေးအဖွဲ့က အဆိုပါကျေးရွာရှိ တုန်းတော်ကြီး ကျောင်း၌ ကျန်းမာရေး စောင့် ရှောက်မှုလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက် ပေးသည်။ ထိုသို့ ဆောင်ရွက်ပေးရာတွင် ဆေးကုသရေးအဖွဲ့က သွေးတိုး ရောဂါ၊ ဆီးချိုရောဂါ၊ အရိုး အကြောရောဂါ၊ မျက်စိရောဂါ၊ နား၊ နှာခေါင်း၊ လည်ချောင်းရောဂါ၊ အထွေထွေရောဂါတို့နှင့် ပတ် သက်၍ ဒေသခံတိုင်းရင်းသား ပြည်သူ ၁၈၄ ဦးတို့အား လိုအပ်



သည့် ကျန်းမာရေးစစ်ဆေး ကုသ ဝေးခြင်းများ ဆောင်ရွက်ပေးပြီး ဆေးရုံ တက်ရောက်ကုသရန် လိုအပ်သူများအား နယ်မြေခံ တပ်မတော်ဆေးရုံသို့ တက် ရောက်ကုသနိုင်ရေး စီစဉ် ဆောင်ရွက်ပေးသည်။ ယင်းသို့ ဆောင်ရွက်ပေးနေမှု များကို တိုင်းမှူးဗိုလ်ချုပ် မျိုးမင်းထွန်းနှင့် တာဝန်ရှိသူ များက သွားရောက်ကြည့်ရှု အားပေးပြီး လိုအပ်သည်များ ညှိနှိုင်း ဆောင်ရွက်ပေးသည်။ ထို့ပြင် တိုင်းမှူးနှင့် တာဝန်ရှိသူ

များက အဆိုပါကျေးရွာ တုန်းတော်ကြီးကျောင်းရှိကျောင်း ထိုင် ဆရာတော်အား ဖူးမြော် ကြည့်ညိုကာ မေ့ရဆောင်ရွက် လုပ် ရန်အတွက် အလှူငွေများ ဆက်ကပ် လှူဒါန်းခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်

မြိတ်မြို့နယ်၌ မြန်မာ့ရိုးရာ မဟာသင်္ကြန်ပွဲတော်ကို ကျင်းပနိုင်ရေး စီစဉ်ဆောင်ရွက်

မြိတ် ဧပြီ ၇ မြန်မာသက္ကရာဇ် ၁၃၈၅ ခုနှစ် မြန်မာတို့၏ ရိုးရာမဟာသင်္ကြန်ပွဲတော် ကို ယခုနှစ်တွင် တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး မြိတ်မြို့နယ်၌ စည်ကား သိုက်မြိုက်စွာကျင်းပနိုင်ရေး ကြိုတင်စီစဉ် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ ယခင်နှစ်ကနည်းတူ မဟာသင်္ကြန်ပွဲတော်ကို စည်ကားသိုက်မြိုက် စွာ ကျင်းပနိုင်ရေးအတွက် ရေကစားမဏ္ဍပ်များနှင့် ဖျော်ဖြေရေးမဏ္ဍပ် ကြီးများကို ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ “ယခုနှစ် မဟာသင်္ကြန်ပွဲတော်အတွက် ရေကစားမဏ္ဍပ်နှင့် ဖျော်ဖြေရေးမဏ္ဍပ်ကြီးတွေကို ရပ်ကွက်တွေမှာ ဆောက်လုပ်နေကြ ပါတယ်။ တချို့ကျေးရွာတွေမှာလည်း စုပေါင်းပြီးတော့ ရေကစားမဏ္ဍပ် တွေ ဆောက်နေတာလည်း တွေ့ရပါတယ်။ တချို့ရပ်ကွက်တွေမှာ သင်္ကြန်ယိမ်းအကအတွက် လှေကျင်နေတာရှိပါတယ်” ဟု ရှမ်းချောင်း ရပ်ကွက်မှ ဒေသခံတစ်ဦးက ပြောသည်။ ထို့အပြင် မြန်မာနှစ်ဆန်း ၁ ရက်နေ့တွင်လည်း အသက်ကြီး အဘိုး၊ အဘွားများအား ပူဇော်ပွဲ၊ ဇိဝိတဒါန ငါးလွှတ်ပွဲတော်နှင့် ပရိတ် တရားတော်နာခြင်းများကိုလည်း ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ပြီး မြို့ပေါ် ရပ်ကွက်များတွင်လည်း စတုဒိသာ ကျွေးမွေးမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ မြင့်ဦး (မြိတ်)

ညောင်ဦးမြို့နယ်၌ ဗဟိုမဏ္ဍပ်နှင့် လမ်းလျှောက်သင်္ကြန်ကျင်းပမည့် နေရာများအား ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

ညောင်ဦး ဧပြီ ၇ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးညောင်ဦး မြို့နယ် ၂၀၂၄ ခုနှစ် မြန်မာ့ ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု မဟာသင်္ကြန် ပွဲတော် စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပနိုင်ရေး ဗဟိုမဏ္ဍပ် ဆောက်လုပ်နေမှုနှင့် လမ်း

လျှောက် သင်္ကြန်ပြုလုပ်မည့် နေရာတို့ကို ညောင်ဦးခရိုင် စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးစော ထွန်းဝင်းနှင့် ခရိုင်စီမံအဖွဲ့ဝင်များ၊ ညောင်ဦးမြို့နယ် စီမံအုပ်ချုပ်ရေး အဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌဦးနန်းတင်၊ စီမံအဖွဲ့ ဝင်ဦးဆန်းထွန်းဦးနှင့် သက်ဆိုင်

ရာ ဌာနဆိုင်ရာများ ကြည့်ရှု စစ်ဆေးသည်။ (အောက်ပုံ) ညောင်ဦးမြို့ အမှတ် (၅) ရပ်ကွက် ဗိုလ်ချုပ်ပန်းခြံရှေ့ ဗဟိုမဏ္ဍပ် ဆောက်လုပ်နေခြင်း ဖြစ်ပြီး လမ်းလျှောက်သင်္ကြန် ကို ဗဟိုမဏ္ဍပ်နှင့် မျက်နှာချင်း



လှိုင်းအနည်းငယ်မှ လှိုင်းအသင့်အတင့်ရှိမည်

နေပြည်တော် ဧပြီ ၇ မြန်မာ့ပင်လယ်ပြင်အခြေအနေမှာ လှိုင်းအနည်းငယ်မှ လှိုင်းအသင့် အတင့်ရှိမည်။ လှိုင်းအမြင့်မှာ မြန်မာ့ကမ်းရိုးတန်းတစ်လျှောက်နှင့် ကမ်းလွန်ပင်လယ်ပြင်တို့တွင် လေးပေမှ ခုနစ်ပေခန့် ရှိနိုင်သည်။ ကချင်ပြည်နယ်တွင် ယနေ့ နေရာကျကျမိုးထစ်ချုန်းရွာမည်။ ကယားပြည်နယ်နှင့် ကရင်ပြည်နယ်တို့တွင် ယနေ့တစ်အသင့်အတင့် ဖြစ်ထွန်းမည်။ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး (အထက်ပိုင်း၊ အောက်ပိုင်း) နှင့် တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီးတို့တွင် နေရာကျကျကျ မိုးထစ်ချုန်း ရွာမည်။ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးနှင့် မကွေးတိုင်းဒေသကြီးတို့တွင် တိမ်အသင့်အတင့် ဖြစ်ထွန်းမည်။ မိုး/ဇလ

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး၌ အခြေခံစာတတ်မြောက်ရေး စာသင်ပိုင်း ၁၇၇၁ ပိုင်းဖြင့် စာသင်သား ၂၅၀၁၆ ဦးအား သင်ကြားပို့ချမည်

ပုသိမ် ဧပြီ ၇
ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ပုသိမ်မြို့နယ် ကျေးလက် ဒေသနေပြည်သူများနှင့် တိုင်းရင်းသားပြည်သူများ အခြေခံစာတတ်မြောက်ရေးလုပ်ငန်းနည်းပြသင်တန်း (မြို့နယ်အဆင့်) ဖွင့်ပွဲကို ဧပြီ ၅ ရက် နံနက်ပိုင်းက ပုသိမ်မြို့ အမှတ်(၁) အခြေခံပညာအထက်တန်း ကျောင်း ရတနာတန်ဆောင်ခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

စာတတ်မြောက်ရေးလုပ်ငန်းတွင် ပါဝင်သင်ကြား ပြသပေးမည့် ဆရာ ဆရာမများ၊ စေတနာ့လုပ်အား ပေး တက္ကသိုလ်၊ ဒီဂရီကောလိပ် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအနေဖြင့် တက်ညီလက်ညီ ကိုယ်စွမ်း ဉာဏ်စွမ်းရှိသူမျှ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ကြစေလို ကြောင်း ပြောကြားပြီး ဆရာ ဆရာမများအား ရင်းရင်းနှီးနှီးနှုတ်ဆက်သည်။ (ယာပုံ)



အဝတ်အထည်အမျိုးမျိုး ချုပ်လုပ်ခြင်း လုပ်ငန်းကို ဆောင်ရွက်ခွင့်ပြုပါရန် အတည်ပြုတင်ပြခြင်း ကိစ္စ နှင့် ရာခိုင်နှုန်းပြည့် မြန်မာနိုင်ငံသား ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု ဖြင့် ဟိုတယ်လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ရန် အတည်ပြုမိန့် ရရှိထားသည့် Jewellery Teak Timber Company Limited က တည်ဆောက်ရေးကာလ တိုးမြှင့်ခွင့်ပြု ပါရန် တင်ပြလာခြင်းကိစ္စရပ်များကို ဆွေးနွေးပြီး သက်ဆိုင်ရာ ကော်မတီအဖွဲ့ဝင်ဌာနဆိုင်ရာများနှင့် ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။ တိုင်းဒေသကြီး(ပြန်/ဆက်)

တပ်ကုန်းမြို့နယ် မီးသတ်ဦးစီး ဌာနမှ ဦးစီးအရာရှိ ဦးဟိန်း အောင်ကျော်နှင့် တပ်ဖွဲ့ဝင်များ သည် ဧပြီ ၇ ရက်က အေးချမ်းသာစံပြကျေးရွာရှိ အိမ်ထောင်စု ၇၀ အတွက် သောက်သုံးရေ ရေဂါလန် ၄၀၀၀ သွားရောက် လှူဒါန်းပေးစဉ်။ မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)



မြဝတီမြို့၌ စာတတ်မြောက်ရေးလုပ်ငန်းမှ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးလုပ်ငန်းဖွင့်

မြဝတီ ဧပြီ ၇
ကရင်ပြည်နယ် မြဝတီခရိုင်နှင့် မြို့နယ်အဆင့် စာတတ်မြောက် ရေးလုပ်ငန်းမှ အကောင်အထည် ဖော်ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးလုပ်ငန်း ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ဧပြီ ၆ ရက် က အမှတ်(၁) အခြေခံပညာ အထက်တန်းကျောင်း ခန်းမ ဆောင်၌ ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားတွင် မြို့နယ် အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးလင်းလင်းက ငယ်စဉ်က မူလတန်းပညာကို အကြောင်း အမျိုးမျိုးကြောင့် ပြီးဆုံးသည်အထိ မသင်ကြားခဲ့ ရသော ကျေးလက်နေပြည်သူ များနှင့် တိုင်းရင်းသားပြည်သူများ အတွက် လူမှုတဝင်မြင်စားရေး၊ ဒေသအလိုက် စာတတ်မြောက်မှု ဦးရေ တိုးပွားလာစေရေး ဆောင်ရွက်ခြင်း ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ မြို့နယ်ပညာ ရေးမှူး ဦးမြင့်ဦးက နိုင်ငံတော်၏ ရည်မှန်းချက်အရ တစ်နိုင်ငံလုံး စာတတ်မြောက်ရေးကို အကောင် အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ရသည့် ရည်ရွယ်ချက်နှင့် လုပ်ငန်းစဉ် များကို ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး ဗီဒီယိုမှတ်တမ်းကို ပြသကာ စာသင်ပိုင်းများအတွက် ထောက်ပံ့ ပိုင်းခွဲကာ ဧပြီ ၆ ရက်မှ ၁၅ ရှေးပစ္စည်းများကို မြို့နယ် အုပ်ချုပ်ရေးမှူး၊ မြို့နယ်ပညာရေး ဖြစ်သည်။ စာဖြူဝင်း(ပြန်/ဆက်)

ကြိုတင်ကာကွယ် အပူဒဏ် အန္တရာယ်
လိုက်နာဆောင်ရွက်ရန် အချက်များ
၁. အပူဒဏ်ခံနိုင်စွမ်း အားလျှော့စေခြင်း
၂. မိမိ၏အသားကို ဝန်ဆောင်ခြင်းနှင့် တိုက်ရိုက်ထိတွေ့စေရန် လက်၊ လည်ပင်းနှင့် ပုခုံးတို့ကိုပါလုံခြုံသော အဝတ်အစားအသုံးပြု ပစ္စည်းများကို အသုံးပြုခြင်း
၃. ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းအတွင်း ဝတ်စုံ၊ ဦးထုပ်ဆောင်းပါး၊ နေကာမျက်မှန်တပ်ဆင်ပါ
၄. ဝန်ဆောင်မှုများအသက်ပါ
ရောင်ခြည်ရန်အချက်များ
၁. နံနက်(၁၀)နာရီမှ ညနေ(၄)နာရီအတွင်း ဝန်ဆောင်ခြင်းနှင့် တိုက်ရိုက်ထိတွေ့ခြင်းကို တားမြစ်ပါ
၂. မြေပြင်ပေါ်တွင် ဝန်ဆောင်မှုများကို မပြုပါ
၃. ဝန်ဆောင်မှုပြုရာတွင် ရေခဲအိုး၊ ရေခဲအိုး၊ ရေခဲအိုးကို ဝန်ဆောင်ပါ
၄. မြေပြင်ပေါ်တွင် ဝန်ဆောင်မှုများကို မပြုပါ

မုဒုံမြို့နယ်၌ ဆည်ရေသောက်စနစ်ဖြင့်စိုက်ပျိုးသော နွေစပါး ဧက ၁၃၀၀ ကျော် အောင်မြင်ဖြစ်ထွန်းလျက်ရှိ

မုဒုံ ဧပြီ ၇
မုဒုံမြို့နယ် မုဒုံမြို့နယ်၌ နွေစပါးစိုက်ပျိုးရာသီတွင် အဆင့်မြင့်နည်းပညာသုံး စံပြစိုက်ခင်းတွင်လည်း မျိုးသန့်စပါးများကိုသာ ဖြန့်ဖြူးပေးထားပြီး စိုက်ပျိုး ခဲ့ကြောင်း၊ မြေ၊ မျိုး၊ ပိုး တာဝန်ခံများနှင့် ဝန်ထမ်း များက စိုက်ခင်းများအရောက် ကွင်းဆင်းပြီး တောင်သူများနှင့်ပေါင်း၍ စိုက်ခင်းများ အောင်မြင် ရေးအတွက် ဒေသနှင့်ကိုက်ညီသည့် မျိုးကောင်း မျိုးသန့်စပါးများ ရွေးချယ်စိုက်ပျိုးခြင်း၊ မျိုးသန့် စံပြကွင်းတွင် မျိုးကွဲပယ်ခြင်း၊ သွင်းအားစုများ ကြပ်ကဲခြင်း၊ ပိုးမွှားရောဂါကင်းထောက်စနစ်၊ ကြိုတင်ကာကွယ်ရေးနည်းစနစ်နှင့် တောင်သူပညာ ပေးလုပ်ငန်းများကို စဉ်ဆက်မပြတ် ဆောင်ရွက် လျက်ရှိကြောင်း၊ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့အနေဖြင့် လည်း ဓာတ်မြေဩဇာများကို ပံ့ပိုးမှုပေးခြင်းနှင့် လက်ရှိအချိန်တွင် စပါးမျိုးများကောင်းမွန်လာခြင်း တို့ကြောင့် နွေစပါးများကို ပိုမိုစိုက်ပျိုးမှု များလာ ကြောင်း မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှူး ဦးငြိမ်းချမ်း ကျော်ထံမှ သိရသည်။

အောင်မြင်သူ (ပြန်/ဆက်)

အောင်မြင်သူ (ပြန်/ဆက်)

ရဲတပ်ဖွဲ့က သံရုံးကို ဝင်ရောက်စီးနင်းမှုနှင့်ပတ်သက်ပြီး မက္ကဆီကိုက အီကွေဒေါနှင့် သံတမန်ဆက်ဆံရေး ဖြတ်တောက်

မက္ကဆီကို၏ ဧပြီ ၇ အီကွေဒေါနိုင်ငံ မြို့တော်တို့ရှိ မက္ကဆီကို သံရုံးကို ရဲတပ်ဖွဲ့က ဝင်ရောက်စီးနင်းပြီး အီကွေဒေါ ဒုတိယသမ္မတဟောင်းကို ဖမ်းဆီးလိုက်ပြီးနောက် မက္ကဆီကိုနိုင်ငံက အီကွေဒေါနိုင်ငံနှင့် သံတမန်ဆက်ဆံရေးဖြတ်တောက်လိုက်ကြောင်း ထုတ်ပြန်ကြေညာခဲ့သည်။

ရဲတပ်ဖွဲ့သည် မြို့တော်တို့ရှိ မက္ကဆီကို သံရုံးကို ဧပြီ ၅ ရက်က ဝင်ရောက်ကာ အီကွေဒေါ ဒုတိယသမ္မတဟောင်း ကျော့ဂလက်စ်ကို ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်သွားခဲ့ကြောင်း အီကွေဒေါအစိုးရက ပြောသည်။ ကျော့ဂလက်စ်သည် ၂၀၁၃ ခုနှစ်မှ ၂၀၁၇ ခုနှစ်အထိ သမ္မတရာဇာဗေးလ် ကော်ရာရာနှင့်အတူ ဒုတိယသမ္မတအဖြစ် လေးနှစ်ကြာ တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ကျော့ဂလက်စ်သည် အကျင့်ပျက်ခြစားမှု၊ အခြားသော စွဲချက်များဖြင့် စွပ်စွဲခံထားရပြီး ထောင်သွင်း အကျဉ်းချခံထားရသူလည်း ဖြစ်သည်။

၎င်းသည် ယမန်နှစ် ဒီဇင်ဘာလ နောက်ပိုင်းတွင် နိုင်ငံရေးခိုလှုံခွင့်တောင်းခံကာ မက္ကဆီကို သံရုံးတွင် နေထိုင်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

မက္ကဆီကိုနိုင်ငံက ကျော့ဂလက်စ်ကို ဧပြီ ၅ ရက်တွင် နိုင်ငံရေးခိုလှုံခွင့်ပြုပြီးနောက် မကြာမီတွင် ရဲတပ်ဖွဲ့က ဝင်ရောက်စီးနင်းမှု ဖြစ်ပွားခြင်းဖြစ်သည်။

မက္ကဆီကို နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနက ထိုကဲ့သို့ လုပ်ဆောင်ခြင်းမှာ သံတမန်ဆက်ဆံရေးဆိုင်ရာ ဗီယင်နာကွန်ပင်းရှင်းကို သိသာထင်ရှားစွာ ချိုးဖောက်ခြင်းဖြစ်သည်အတွက် အီကွေဒေါနိုင်ငံ



အီကွေဒေါ ဒုတိယသမ္မတဟောင်း ကျော့ဂလက်စ်

နှင့် သံတမန်ဆက်ဆံရေး ဖြတ်တောက်လိုက်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း ပြောသည်။
အီကွေဒေါအစိုးရက အီကွေဒေါ သံရုံးတစ်ခုကို တိုက်ခိုက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်းလည်း ဆက်ပြောသည်။



ဆစ်ဒနီမြို့၌ ရေကြီးနေမှုကို တွေ့ရစဉ်။

သြစတြေးလျနိုင်ငံ၌ ရေကြီးရေလျှံမှုကြောင့် ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုများလာ

ဆစ်ဒနီ ဧပြီ ၇ သြစတြေးလျနိုင်ငံ နယူးဆောက် ဝေးလ်ပြည်နယ်တစ်ဝန်း သောကြာနေ့ည နှောင်းပိုင်းက မိုးသည်းထန်စွာ ရွာသွန်းမှုဖြစ်ပွားပြီး နောက်ဆက်တွဲ ရေကြီးမှုများ ဖြစ်ပွားသဖြင့် ပြည်နယ်အတွင်း အဆောက်အအုံများ သိသိသာသာ ပျက်စီးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ နယူးဆောက်ဝေးလ်ပြည်နယ် အရှေ့တောင်ဘက်ရှိ ကမ်းရိုးတန်းဒေသဖြစ်သည့် အီလာဝါရာနှင့်

တစ်လျှောက် မြစ်ရေလျှံမှုများ ဆက်လက် ဖြစ်ပွားနေသဖြင့် နယူးဆောက်ဝေးလ် ပြည်နယ် မြောက်ရစ်ချ်မြို့နယ်ရှိ မြို့အစားအစိတ်အပိုင်း ဖျက်စီးခဲ့ကြောင်း ထုတ်ပြန်ချက်တွင် ဖော်ပြထားသည်။ ရေကြီးမှုကြောင့် အိမ်ခြေ ၁၄၀၀ နှင့် လူပေါင်း ၃၆၀၀ ကျော်မှာ အရေးပေါ် သတိပေးချက်အောက်တွင် ရှိကြောင်း သိရသည်။

ဆင်ဟွာ

ဂရိနိုင်ငံ၌ ယခုနှစ်အတွင်း ပထမဆုံးဖြစ်ပွားသည့် တောမီးကြောင့် သုံးဦးဒဏ်ရာရ

အေသင် ဧပြီ ၇ ယခုနှစ်အတွင်း ဂရိနိုင်ငံ၌ ပထမဆုံးဖြစ်ပွားသည့် တောမီးကြောင့် ဧပြီ ၆ ရက်တွင် လူသုံးဦးဒဏ်ရာရရှိခဲ့ကြောင်း မီးသတ်အရာရှိများက ပြောသည်။ ဂရိနိုင်ငံ တောင်ပိုင်း ခရီကျွန်းတွင် တောမီးလောင်မှုဖြစ်ပွားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ကျွန်း၏အရှေ့တောင်ဘက်ပိုင်းရှိ လီရာဝါထရာမြို့အပြင်ဘက် သစ်တောနေယာတွင် တောမီးစတင်လောင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ တောမီးလောင်မှုကို ဖြီးသတ်ရန်အတွက် မီးသတ်သမားပေါင်း ၁၆၉ ဦးကို တပ်ဖြန့်ချထားခဲ့သည်။ မီးငြိမ်းသတ်ရေး ရဟတ်ယာဉ်လေးစင်းကိုလည်း အထောက်အကူဖြစ်စေရန် အဆင်သင့် ပြင်ထားခဲ့သည်။ သက်ကြီးရွယ်အိုတစ်ဦးမှာ စိုးရိမ်ရသည့်အခြေအနေဖြင့် ဆေးရုံတက်ရောက် ဆေးဝါးကုသမှုခံယူနေရသည်။ ဒေသခံအမျိုးသမီးတစ်ဦးနှင့်

မီးသတ်သမားတစ်ဦးမှာလည်း အဆေးစားဒဏ်ရာများ ရရှိခဲ့သည်။ ကြိုတင်ကာကွယ်သည့်အနေဖြင့် ကျေးရွာ လေးရွာမှ လူပေါင်း ၃၀၀ ခန့်ကို ဘေးလွတ်ရာသို့ ရွှေ့ပြောင်းရန် အရေးပေါ်သတိပေးချက်ထုတ်ပြန်ထားသည်။ ဧပြီ ၆ ရက်တွင် နိုင်ငံအနှံ့ တောမီးလောင်မှုပေါင်း ၇၀ ခု ဖြစ်ပွားခဲ့ကြောင်း ရာသီဥတုဆိုင်ရာနှင့် ပြည်သူ့ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနက ပြောသည်။ ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှုနှင့် ဆက်စပ်သည့် အပူလှိုင်း အပူချိန်မြင့်မားမှုကြောင့် ဂရိနိုင်ငံသည် နှစ်စဉ် နေရာသီရောက်တိုင်း တောမီးလောင်မှုများ ကြုံတွေ့ရလေ့ရှိသည်။ ၂၀၂၃ ခုနှစ်အတွင်း တောမီးလောင်မှုကြောင့် လူပေါင်း ၂၀ ခန့် အသက်ဆုံးရှုံးခဲ့ရသည်။ ဆင်ဟွာ



သီရိလင်္ကာနိုင်ငံ၌ မိုင်းရှင်းလင်းမှု ၁၃၄၀ ဒသမ ၈၇ စတုရန်းကီလိုမီတာ ပြီးစီး

ကိုလံဘို ဧပြီ ၇ သီရိလင်္ကာနိုင်ငံ မြောက်ပိုင်းနှင့် အရှေ့ပိုင်းပြည်နယ်များ၌ ထိခိုက်ခံစားခဲ့ရသည့် ဒေသများ၌ မိုင်းရှင်းလင်းရေးလုပ်ငန်းအတွင်း ၁၃၄၀ ဒသမ ၈၇ စတုရန်းကီလိုမီတာ ပြီးစီးခဲ့ပြီးဖြစ်ကြောင်း မြို့ပြနှင့်အိမ်ရာဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာနက ဧပြီ ၇ ရက်တွင် ထုတ်ပြန်ထားသည်။ မိုင်းရှင်းလင်းရေးလုပ်ငန်း၌ မိုင်းမိုး ၂ ဒသမ ၅ သန်းဝန်းကျင် တွေ့ရှိခဲ့ပြီး ယင်းပြည်နယ်နှစ်ခုတွင် ယခုအချိန်အထိ ၂၃ စတုရန်းကီလိုမီတာသာ ရှင်းလင်းမှု ပြီးစီးကြောင်း သိရသည်။ သီရိလင်္ကာနိုင်ငံသည် ၂၀၂၈ ခုနှစ်တွင် မိုင်းကင်းသည့် နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံဖြစ်လာရန် အစီအစဉ်များ အကောင်အထည်ဖော် လုပ်ဆောင်လျက် ရှိသည်။ တပ်မတော်၊ ပြည်တွင်း ပြည်ပအစိုးရမဟုတ်သော အဖွဲ့အစည်းလေးခုက နိုင်ငံအတွင်း မိုင်းရှင်းလင်းရေးလုပ်ငန်းများတွင် ပါဝင်လျက်ရှိကြောင်းနှင့် ယင်းလုပ်ငန်းမှာ တစ်နှစ်လျှင် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၇ ဒသမ ၅ သန်းကုန်ကျကြောင်း သိရသည်။ ဆင်ဟွာ

အီတလီနိုင်ငံကမ်းရိုးတန်း၌ ရွှေ့ပြောင်းနေထိုင်သူ ၁၁၀၀ ကျော်ကို ကယ်တင်ခဲ့ရ

ရောမ ဧပြီ ၇ အီတလီနိုင်ငံ တောင်ပိုင်းကမ်းရိုးတန်း၌ ၂၄ နာရီအတွင်း ရွှေ့ပြောင်းနေထိုင်သူများနှင့် ဒုက္ခသည်များအပါအဝင် လူပေါင်း ၁၁၀၀ ကို ကယ်တင်ခဲ့ရကြောင်း ပြည်တွင်း မီဒီယာတွင် ဧပြီ ၇ ရက်က ဖော်ပြထားသည်။ အဆိုပါ လူများထဲတွင် အဖော်မပါ သည့်ကလေး ၁၂ ဦးလည်း ပါဝင်ကြောင်း သိရသည်။ လစ်ဗျားဆိပ်ကမ်း ဇူအာရာနှင့် တာကျီအာ ဆိပ်ကမ်းတို့မှ လှေသုံးစင်းဖြင့် ထွက်ခွာလာခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး ညအချိန်၌ လူပေါင်း ၁၅၅ ဦးကို ကယ်တင်ခဲ့ရသည်ဟု ရိုင်းနယူးစ် ၂၄ တွင် ဖော်ပြထားသည်။ နောက်ထပ် ၇၉၇ ဦးကိုမူ မြေထဲပင်လယ် တောင်ပိုင်း ယခင်လှုပ်ရှားဆောင်ရွက်မှုအတွင်း ကယ်ဆယ်နိုင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ရွှေ့ပြောင်းနေထိုင်သူများမှာ အီဂျစ်၊ ဆီးရီးယားနှင့် ပါလက်စတိုင်းနိုင်ငံတို့မှ ဖြစ်ကြသည်ဟု ဖော်ပြထားသည်။ ဧပြီ ၆ ရက်က စစ္စလီမြို့ရှိ ဆိပ်ကမ်းသို့ ရွှေ့ပြောင်းနေထိုင်သူများ ဆက်လက်ရောက်ရှိလာကြသည်။ ပင်လယ် ရေကြောင်းနှင့် ရာသီဥတုအခြေအနေများ ပိုမိုကောင်းမွန်လာခြင်းတို့ကြောင့် အီတလီနိုင်ငံတောင်ပိုင်းတွင် မကြာသေးမီအတွင်း ပင်လယ်ရေကြောင်းမှ ဝင်ရောက်လာသူ ပိုမိုများပြားလာခဲ့သည်ဟု ယူဆရသည်။ ဧပြီ ၄ ရက်အထိ အီတလီနိုင်ငံသို့ ဝင်ရောက်လာသည့် ရွှေ့ပြောင်းနေထိုင်သူပေါင်း ၁၂၉၉၀ ဦးရှိပြီး ယမန်နှစ်နှင့်နှိုင်းယှဉ်လျှင် ၂၀၂၃ ခုနှစ်လျှောက်တွင် ပြည်ထဲရေး ဝန်ကြီးဌာနက ပြောသည်။ ကုလသမဂ္ဂ ဒုက္ခသည်များဆိုင်ရာ အေဂျင်စီ၏ ပြောကြားချက်အရ ၂၀၂၃ ခုနှစ်အတွင်း အီတလီနိုင်ငံသို့ ဝင်ရောက်လာသည့် ရွှေ့ပြောင်းနေထိုင်သူပေါင်း ၁၅၇၆၆၁ ဦးရှိသည်ဟု မှတ်တမ်းတင်ထားသည်။ ဆင်ဟွာ

ဂါဇာကမ်းမြောင်ဒေသ တိုက်ပွဲများကြားတွင် မွေးဖွားလာသည့် ကလေးငယ် များ ဆိုးရွားသော အခြေအနေ များနှင့် ရင်ဆိုင်နေရ

■ နှင်းမိုးအိမ်



မွေးကင်းစကလေးငယ်များကို အထူးကြပ်မတ်ကုသဆောင်မှာ တွေ့ရစဉ်။

ပြီးခဲ့တဲ့နှစ် အောက်တိုဘာလအတွင်းကစလို အစွဲရေးနဲ့ ဟားမားစ်တို့ကြား တိုက်ပွဲတွေ စတင်ခဲ့ပြီး အဲဒီကာလအတွင်း ဂါဇာကမ်းမြောင်ဒေသမှာ မွေးဖွားခဲ့တဲ့ ကလေးငယ်ပေါင်း ၂၅၀၀၀ ကျော် ရှိပါတယ်။

အသက်မရှင်သန်ခဲ့ကြ

အဲဒီကာလမှာ မွေးဖွားခဲ့တဲ့ ကလေးတွေဟာ ဆိုးရွားတဲ့ အခြေအနေတွေနဲ့ ရင်ဆိုင်နေရပြီး အချို့ဆိုရင်တော့ အသက်မရှင်ခဲ့ကြပါဘူး။ ဂါဇာမှာ ရှိတဲ့ အင်နီအိတ်ချ်ကေဂရု ဓာတ်ပုံဆရာကတော့ ကလေးမိဘအချို့ရယ် ဆရာဝန်တွေနဲ့ တွေ့ဆုံခဲ့ ပါတယ်။ ဂါဇာမြောက်ပိုင်းမှာ အစွဲရေးတို့ရဲ့ တိုက်ခိုက်မှုတွေကြောင့် တောင်ပိုင်းရာဖာဟါ့ကို ရွှေ့ပြောင်းလာတဲ့သူတွေဟာ အခုအခါမှာ ခိုလှုံရာ နေရာတွေမှာ နေထိုင်နေကြရပါတယ်။ လူဦးရေ သန်းပေါင်း ၁ ဒသမ ၅ သန်းနီးပါး ရှိတဲ့နေရာမှာ ဆေးရုံအနည်းငယ်ဟာ လူနာအနည်းငယ်ကိုသာ ကုသပေးနိုင်ပါတယ်။

ကိုယ်အလေးချိန်မပြည့်ကြ

အင်းမရိတ်ဆေးရုံမှာဆိုရင် အမျိုးသမီးအုပ်ကြီး ဟာ ဆရာဝန်နဲ့ တွေ့ဆုံခဲ့ရဖို့ စောင့်ဆိုင်းနေကြ ပါတယ်။ အဲဒီဆေးရုံဟာဒေသတွင်းမှာ အနည်းငယ် သာရှိတဲ့သားဖွားနဲ့ မီးယပ်ဆေးရုံဆိုရင်လည်း မမှား ပါဘူး။ ပြီးခဲ့တဲ့နှစ် အောက်တိုဘာလကစလို ဂါဇာ ဒေသမှာ မွေးဖွားခဲ့တဲ့ ကလေးအရေအတွက်ဟာ ၂၅၀၀၀ ကျော်ရှိပြီး ရှစ်မိနစ်မှာ ကလေးတစ်ဦး မွေးဖွားနေတယ်လို့ ယူနီဆက်စ်က ခန့်မှန်းထားပါတယ်။ လက်ရှိ ပဋိပက္ခတွေ မဖြစ်ပွားခင်ကတည်းက ဂါဇာဒေသမှာ မွေးဖွားတဲ့ ကလေးငယ်တွေဟာ မိခင် ရဲ့ အာဟာရချို့တဲ့မှုကြောင့် ကိုယ်အလေးချိန် မပြည့် ကြပါဘူး။ အခုဆိုရင် အဲဒီအရေအတွက်ဟာ ပိုပြီး များလာတယ်လို့ ကျွမ်းကျင်သူတွေက ပြောပါတယ်။

ရုန်းကန်နေရ
မွေးကင်းစကလေး အထူးကြပ်မတ် ကုသ ဆောင်မှာဆိုရင်လည်း လမစေတဲ့ မွေးဖွားတဲ့ ကလေးငယ်တွေကိုထားတဲ့ ကိရိယာအလုံး ၂၀ နဲ့ ဆရာဝန်နဲ့ ဆေးရုံဝန်ထမ်းတွေဟာ ရုန်းကန်နေရ ပါတယ်။ ကလေးတစ်ဦးသာဆိုတဲ့နေရာမှာ ဆရာဝန် တွေဟာ မတတ်သဘာဝ ကလေးနှစ်ယောက် သုံးယောက် ထည့်ထားရပါတယ်။ ဂါဇာမှာရှိတဲ့ ဆေးရုံအများစုမှာ ကလေးငယ်တွေကိုထပ်ပြီး လက်မခံနိုင်တော့ဘူးလို့လည်း အင်းမရိတ်ဆေးရုံက ဒေါက်တာ မိုဟာမက်ဆယ်လယ်မာက ပြောပါတယ်။

အကူအညီကင်းမဲ့

ဆေးဝါးနဲ့ အောက်ဆီဂျင်မပေးနိုင်လို့ သေဆုံး သွားတဲ့ ကလေးငယ်တွေကို မြင်ရတဲ့အခါ အကူအညီကင်းမဲ့တယ်လို့ သူကဆက်ပြောပါတယ်။ အချို့ကလေးတွေကတော့ ရွက်ဖျင်တဲ့အတွင်း အအေးဒဏ်ကြောင့် သေဆုံးရတယ်လို့လည်း သူက ဆက်ပြောပါတယ်။ နေ့စဉ်နဲ့အမျှ ကလေးတွေ သေဆုံးနေတာကို တွေ့မြင်နေရပြီး လုပ်နိုင်စွမ်း ထက် ကျော်လွန်နေတော့ ဘာမှမတတ်နိုင်ဘူး လို့လည်း သူကဆက်ပြောပါတယ်။

ခြောက်နာရီကြာစောင့်ဆိုင်းခဲ့ရ

ဘတ်ရိုရာအကူဆောင်ရရှိရန် သူရဲ့ ခင်ပွန်းသည် ဟာ ဇန်နဝါရီ ၇ ရက်မှာ သမီးလေးတစ်ဦး မွေးဖွား ခဲ့ပါတယ်။ သူတို့သမီးလေးဟာ ချောင်းဆိုးနေတော့

ဆေးရုံပို့လေးခဲ့ပြီး ဆရာဝန်နဲ့တွေ့ရဖို့ ခြောက်နာရီ ကြာ စောင့်ဆိုင်းခဲ့ရတယ်လို့ ဘတ်ရိုရာက ပြောပါတယ်။ သူတို့စုံတွဲဟာ ခန့်ယူနစ်မြို့အနီးမှာရှိတဲ့ မြို့ငယ်လေးမှာ နေထိုင်ကြတာဖြစ်ပြီး အစွဲရေးနဲ့ ဟားမားစ်တို့တိုက်ပွဲတွေ စတင်ချိန်မှာ ကိုယ်ဝန် ခြောက်လရှိပါပြီ။

ကလေးငယ်အတွက် လိုအပ်တာတွေမရနိုင်

သူတို့ဟာ ဒီဇင်ဘာလအတွင်းမှာ ရာဖာမြို့ကို ထွက်ပြေးခဲ့ကြပါတယ်။ ကလေးမွေးလာရင်တော့ တိုက်ပွဲတွေပြီးသွားမယ်လို့ သူမကလင်ခဲ့ပါတယ်။ ဒါပေမယ့်လည်း ဇန်နဝါရီလရောက်တော့ လေကြောင်းတိုက်ခိုက်မှုတွေကြားထဲကပဲ ဆေးရုံ တက်ပြီး ကလေးမွေးခဲ့ရပါတယ်။ ညနေ သုံးနာရီ ဝန်းကျင်မှာ ခွဲမွေးခဲ့တာဖြစ်ပြီး မနက်ကျတော့ ဆေးရုံကနေ ဆင်းခဲ့ရပါတယ်။ ကိုယ်ဝန်ဆောင်တွေ ဆေးရုံကို တစ်ယောက်ပြီးတစ်ယောက် ဆေးရုံ ရောက်လာကြလို့ နေရာလွတ်အတွက် ဆေးရုံက ဆင်းခဲ့ရပါတယ်။ ဂါဇာဒေသမှာ ကလေးငယ်တွေ အတွက် လိုအပ်တဲ့ ဖော်မြူလာနို့မှုန့်တွေ၊ ဒိုက်ဘာ တွေ မရနိုင်ပါဘူး။

အအေးဓာတ်ဝင်ရောက်လာ

ဘတ်ရိုရာတို့စုံတွဲဟာ ဖေဖော်ဝါရီလအတွင်း မှာတော့ ရွက်ဖျင်မှာနေထိုင်ရပြီး အခြားသော ဆွေမျိုးတွေနဲ့အတူ နေထိုင်ပါတယ်။ အဲဒီလမှာပဲ ဂါဇာမှာအပူချိန်ဟာ ၁၀ ဒီဂရီဆဲစီးရပ်အောက် တစ်ခါတစ်ခါ ကျဆင်းလာပြီး အအေးဓာတ်

ဝင်ရောက်လာပါတယ်။ မိခင်ကိုယ်တိုင် အစာ အာဟာရလုံလောက်စွာမရတဲ့အတွက် ကလေးကို လည်း နို့လုံလောက်စွာ မတိုက်နိုင်ပါဘူး။ နို့မှုန့် ကလည်း အလုံအလောက်မရှိပါဘူး။ ကလေးငယ် အတွက် လုံခြုံမယ့်နေရာ တစ်နေရာပြီးတစ်နေရာ ပြောင်းခဲ့ပေမယ့် အဆင်မပြေခဲ့ပါဘူး။

နာကျင်ရ

မိခင်တစ်ယောက်အနေနဲ့ သားသမီးတွေ အတွက် အတတ်နိုင်ဆုံးလုပ်ပေးချင်ပေမယ့် မလုပ် နိုင်ပါဘူး။ နွေးထွေးတဲ့နေရာတစ်ခု ပြင်ဆင်ပေးချင် ပေမယ့် မလုပ်ပေးနိုင်တော့ နာကျင်ရပါတယ်လို့ ဘတ်ရိုရာက ပြောပါတယ်။

ကလေးတွေအတွက် အန္တရာယ်အများဆုံးဒေသ

ကလေးငယ်တွေအတွက် ဂါဇာဒေသဟာ အန္တရာယ်အများဆုံးဒေသဖြစ် ယူနီဆက်စ် အရာရှိတစ်ဦးက ဖော်ပြခဲ့ပါတယ်။ လူ့လောက အတွင်းကို ကလေးငယ်တစ်ဦး စတင်မွေးဖွား ရောက်ရှိလာခြင်းဟာ ပျော်ရွှင်ဖွယ်ရာကိစ္စပါပဲ။ ဒါပေမယ့် ဂါဇာမှာတော့ မတူပါဘူး။ ဂါဇာမှာတော့ ကလေးတစ်ဦးမွေးဖွားလာခြင်းဟာ စိုးရိမ်ထိတ်လန့် စရာပါပဲ။

နောက်ထပ်စိန်ခေါ်မှုတစ်ခု

မိခင်တွေဟာ သူတို့ရဲ့ ကိုယ်ဝန်ဆောင်စဉ် ကျန်းမာရေးနဲ့ လုံခြုံစိတ်ချစွာ မွေးဖွားလာနိုင်ရေး စိုးရိမ်ကြရပါတယ်။ ဗုံကြတိုက်ခိုက်မှုတွေကြား ကလေးငယ်ငယ်လေးကိုဘေးကင်းစွာ ပြုစုပျိုးထောင် နိုင်ဖို့ဆိုတာ နောက်ထပ်စိန်ခေါ်မှုတစ်ခုပါပဲ။ ဒါတွေအပြင် လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှု ဆိုင်ရာ အခက်အခဲတွေလည်း ရှိနေပါသေးတယ်။ လုံခြုံစိတ်ချရသည့်အခြေအနေတွင် မရှိ ယူနီဆက်စ်ရဲ့ ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိပုဂ္ဂိုလ်ကတော့ ဂါဇာဒေသဟာ မိခင်နဲ့ကလေးတွေအတွက် လုံခြုံ စိတ်ချရတဲ့ အခြေအနေမှာမရှိဘူးလို့ ပြောပါတယ်။ ကလေးငယ်လေးရဲ့ လူတိုင်းအတွက် မလုံခြုံ ပါဘူး။ အဲဒီလူတွေကို ကူညီပေးဖို့အတွက် လူသား ချင်း စာနာထောက်ထားမှုဆိုင်ရာ အပစ်အခတ် ရပ်စဲရေး ချက်ချင်းလိုအပ်တယ်လို့လည်း ယူနီဆက်စ် ရဲ့ ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူ တက်ဆစ်ဂရမ်က ပြောပါတယ်။ မိသားစုလိုက် ရွှေ့ပြောင်းနေထိုင်ရာမှာ ကလေးငယ်ရှိတဲ့ မိသားစုတွေမှာ အလွန်ခက်ခဲတဲ့ စိန်ခေါ်မှုတွေရှိပါတယ်။ နောက်ပြီး ကလေးငယ်တွေ အခြေခံရှင်သန်နိုင်မှုအတွက် ဘေးကင်းတဲ့ နေရာကို ရှာဖွေနိုင်ဖို့ကလည်း တကယ်ကိုပဲ မလွယ်ကူလှ ပါဘူး။

ကိုးကား -အင်နီအိတ်ချ်ကေ



မိခင်တွေကို ဆေးရုံမှာ တန်းစီတွေ့ရစဉ်။

မိခင်တွေဟာ သူတို့ရဲ့ ကိုယ်ဝန်ဆောင်စဉ် ကျန်းမာရေးနဲ့ လုံခြုံစိတ်ချစွာ မွေးဖွားလာနိုင်ရေး စိုးရိမ်ကြရပါတယ်။ ဗုံကြတိုက်ခိုက် မှုတွေကြား ကလေးငယ်ငယ်လေး ကို ဘေးကင်းစွာ ပြုစုပျိုးထောင် နိုင်ဖို့ဆိုတာ နောက်ထပ်စိန်ခေါ် မှု တစ်ခုပါပဲ။ ဒါတွေအပြင် လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှု ဆိုင်ရာ အခက်အခဲတွေလည်း ရှိနေပါသေးတယ်။

အတာသင်ကြံကာလအတွင်း အပူဒဏ်ကာကွယ်ရေးအတွက် လူမှုကုန်သွယ်ရေးအသင်းများက အသိပညာပေးလုပ်ဆောင်မည်

ရန်ကုန် ဧပြီ ၇ - အတာသင်ကြံ ကာလအတွင်း အပူဒဏ်ကာကွယ်ရေးအတွက် လူမှုကုန်သွယ်ရေးအသင်းများက အသိပညာပေး လုပ်ဆောင်မည် ဖြစ်ကြောင်း ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ လူမှုကုန်သွယ်ရေး အသင်းများထံမှ သိရသည်။



စမ်းချောင်းမြို့နယ်ရှိ ရဲသူရိန်အရန်စီးမိတ်နှင့် လူမှုကုန်သွယ်ရေးအသင်းက လမ်းသွားလမ်းလာများအား ရှိုင်ရယ်ဒီ အခမဲ့တိုက်ကျွေးနေသည်ကို ဧပြီ ၆ ရက်က တွေ့ရစဉ်။

“ဒီသင်ကြံကာလမှာ စတုဒိသာကျွေးတာတွေ လုပ်မယ်။ နောက်တစ်ချက်ကတော့ အပူအလွန်ပြင်းတဲ့ကာလ ဖြစ်တဲ့ အတွက် လမ်းဘေးမှာ သွားလာနေတဲ့လုပ်သားတွေ၊ အမှိုက်တွန်းလှည်းတွန်းတဲ့သူတွေ၊ သက်ကြီးရွယ်အိုတွေ သွားလာနေတာတွေ ရင် စာတံဆားရေ တိုက်တာတို့၊ ရေခဲရေမဟုတ်တဲ့ ရိုးရိုးရေခဲဆိုတဲ့အခါ အခုလုပ်နေတယ်။ သင်ကြံကာလမှာ

တော့ ပိုတုံးပြီးလုပ်သွားမယ်” ဟု ရွှေမေတ္တာလူမှုကုန်သွယ်ရေး အသင်းမှ ဥက္ကဋ္ဌဖြစ်သူ ဒေါ်ရွှေလှဲက ပြောသည်။

အယ်နီညို ဖြစ်စဉ်ကြောင့် မြန်မာနိုင်ငံတွင် အပူရှိန်မြင့်တက်နေကာ အပူလျှပ်လက္ခဏာ ခံစား

ရသူများကိုလည်း ပရဟိတအသင်းများက ကူညီမှုများ ပြုလုပ်နေကြောင်း တွေ့မြင်ရသည်။ “အပူဒဏ်ကျရောက်လာရင် အရိပ်အဝါသကောင်းတဲ့ နေရာတွေမှာနေကြပြီး နှိုးဆော်နေတာတွေ ရှိတယ်။ နောက် တစ်ခုခုဖြစ်လာ

ရင်နီစပ်ရာ လူမှုကုန်သွယ်ရေးရုံးတွေနဲ့ ကျန်းမာရေးဆေးပေးခန်းတွေမှာ ချိတ်ဆက်ဆောင်ရွက်ပို့သတိပေးတာတွေလည်း လုပ်နေပါတယ်။ လှိုင်မေတ္တာ လူမှုကုန်သွယ်ရေးအသင်းရဲ့ လူမှုကွန်ရက် စာမျက်နှာမှာလည်း သတိပေးထားပါတယ်”ဟု လှိုင်မေတ္တာ လူမှုကုန်သွယ်ရေးအသင်းမှ တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက ပြောသည်။

ယင်းအပူလှိုင်းဖြစ်စဉ်ကြောင့် ကလေးငယ်များ၊ အသက်ကြီးသူများအနေဖြင့် လည်ပင်းနာ၊ အသံဝင်၊ ချောင်းဆိုး၊ နှာချေ၊ နှာစေး အဆက်မပြတ်၊ မျက်စိပူခြင်းများ ဖြစ်ပေါ်နိုင်ပြီး ရုတ်တရက် ဦးနှောက်သွေးကြောပြတ်ခြင်းများကို အခန္ဓာမသင့်ပါက လူငယ်၊ လူကြီးအရွယ်စုံဖြစ်တတ်သဖြင့် မပေါ့ဆသင့်ကြောင်း လူမှုကုန်သွယ်ရေးအသင်းများထံမှ သိရသည်။

၂၀၂၄-၂၀၂၅ ခုနှစ်၊ ပညာသင်နှစ်တွင် ပညာသင်ကြားကြမည့် Grade-7 နှင့် Grade-10 ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများ ကြိုတင်လေ့လာ သင်ယူနိုင်ရန် သင်ခန်းစာများကို ထုတ်လွှင့်ပြသပေးမည်

နေပြည်တော် ဧပြီ ၇ - ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ခုနှစ်၊ ပညာသင်နှစ်တွင် ပညာသင်ကြားကြမည့် အခြေခံပညာ ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများအနေဖြင့် သင်ခန်းစာများကို ကြိုတင်လေ့လာသင်ယူနိုင်ရန်အတွက် MWD Education, Knowledge & Sports Channel နှင့် ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန၏ Education Channel တို့တွင် ဧပြီလ ၈ ရက်နေ့မှ မေလ ၃၁ ရက်နေ့အထိ Grade-7 သင်ခန်းစာများကို နံနက် ၇ နာရီမှ ၇ နာရီခွဲအချိန်နှင့် ညနေ ၆ နာရီမှ ၆ နာရီခွဲအချိန်တွင်လည်းကောင်း၊ Grade-10 သင်ခန်းစာများကို နံနက် ၈ နာရီမှ ၈ နာရီခွဲအချိန်နှင့် ည ၇ နာရီမှ ၇ နာရီခွဲအချိန်တွင်လည်းကောင်း နေ့စဉ်ထုတ်လွှင့်ပြသသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း မိဘပြည်သူများအား ကြိုတင်အသိပေးအပ်ပါသည်။

သတင်းစဉ်

၃လ အိမ်၊ မြေ မြေကွက် မြင့်တက်

ရန်ကုန် ဧပြီ ၇ - ကမ္ဘာ့အရေးရာ၊ ရေနံဈေးနှင့်အတူ ပြည်ပငွေဈေးမှာလည်း တစ်ချိန်တက်လာလျက်ရှိသည့် အပြင် ၃လ-ရန်ကုန်တံတားကြီး၏ ဒလဘက်ခြမ်းရှိတိုင်ညှိ ဧပြီလဆန်းပိုင်းတွင် ကြိုးဆိုင် စတင်ဆွဲသည့်လုပ်ငန်း စတင်လာသည့်အခြေအနေကြောင့် ဒလမြို့ အိမ်ခြံမြေဈေးကွက်လည်း ဆက်လက်မြင့်တက်နေကြောင်း ဒလ အိမ်ခြံမြေဈေးကွက်က မှ သိရသည်။

လည်း အဆမတန်မြင့်တက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ “ဒီလိုဖြစ်ရတဲ့အကြောင်းရင်းက တံတား စီမံကိန်းပြီးစီးတဲ့နှုန်းက မြန်ဆန်တဲ့အခြေအနေကြောင့်ပါ။ လက်ရှိမှာ မြေကွက်တွေ အဝယ်လိုက်လာနေပြီး တစ်လထက် တစ်လ ဈေးနှုန်းပိုတက်လာနေပါတယ်။ အရင်က သိန်း ၈၀၀ သာရှိတဲ့ မြေကွက်က အခုသိန်း ၁၅၀၀ လောက်အထိ ဈေးနှုန်းမြင့်တက်နေတာကို တွေ့ရတယ်” ဟု ဒလမြို့နယ်တွင် အိမ်ခြံမြေအကျိုးဆောင်လုပ်သူ တို့က ပြောသည်။

ဒလမြို့နယ်၏ အိမ်ခြံမြေဈေးကွက်တွင် လတ်တလောအရောင်းသွက်လာကာ ၃လ



ဒလ-ရန်ကုန်တံတားကြီး၏ ဒလဘက်ခြမ်းတိုင်ညှိကြိုးဆိုင် တပ်ဆင်ထားသည်ကို တွေ့ရစဉ်။

ဖလေးရှားနိုင်ငံ၌ အလုပ်လုပ်ကိုင်နေသည့် မြန်မာနိုင်ငံသားတစ်ဦး ယာဉ်တစ်စီးမောက်၍ သေဆုံး

ရန်ကုန် ဧပြီ ၇ - မလေးရှားနိုင်ငံ ကွမ်တန်းမြို့၌ အလုပ်လုပ်ကိုင်နေသူ မြန်မာနိုင်ငံသားတစ်ဦးသည် အဆိုပါနိုင်ငံရှိ အပေးပြေးလမ်းတစ်ခုခုတွင် ခရီးသည်တင်ယာဉ် တစ်စီးမောက်၍ သေဆုံးခဲ့ရာ ရုပ်အလောင်းကို ဧပြီ ၇ ရက်တွင် သဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ကြောင်း မြန်မာလူမှုကုန်သွယ်ရေးအသင်း (မလေးရှား) မှ သိရသည်။

သေဆုံးသူ မြန်မာနိုင်ငံသားမှာ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး နတ်မောက်မြို့နယ် သရင်းတောကျေးရွာတွင်နေထိုင်သူ အသက် ၂၇ နှစ်အရွယ် ကိုဌေးမင်းအောင်ဖြစ်ကာ မတ် ၂၉ ရက်တွင် သေဆုံးခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ “ချက်ချင်းမထုတ်ပြန်တာက တခြားလိုအပ်တာတွေ လုပ်နေရလို့ ဖြစ်ပါတယ်။ ဧပြီ ၇ ရက် သဂြိုဟ်မှာပါ။ မိသားစုကိုလည်း အကြောင်းကြားထားပြီးဖြစ်ပါတယ်” ဟု မြန်မာလူမှုကုန်သွယ်ရေးအသင်း (မလေးရှား) မှ တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက ပြောသည်။

ကျန်ရစ်သောခန္ဓာကိုယ်ကို မလေးရှားနိုင်ငံ ချရပ်သုသာန် ဂျလန်ကွာလီ၌ ဧပြီ ၇ ရက် နံနက် ၉ နာရီခွဲတွင် သဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ကြောင်း မိတ်သဟာများအား မြန်မာလူမှုကုန်သွယ်ရေးအသင်း မလေးရှားက အသိပေးဖိတ်ကြားထားသည်။

ကပုန်းမြို့ရှိ မြန်မာလူမှုကုန်သွယ်ရေးအသင်း (မလေးရှား) မှ မလေးရှားတွင် ရောက်ရှိနေသော မြန်မာနိုင်ငံသားများကို ဘာသာမရွေးဘဲ စိတ်သောကမရောက်စေရန် ကူညီနေသောအသင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ MT

ပြည်ပစီမံချက်ကို တက်နိုင်သမျှလျော့စား၍ အသွင်ပြောင်းဆီများ စားသုံးခြင်းကို လုံးဝရှောင်ကြဉ်ပါ

ရန်ကုန်မြို့နှင့် မန္တလေးမြို့အတွက် ရည်ညွှန်းလက်ကားဈေးနှုန်းများနှင့် ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော်၊ တိုင်းဒေသကြီး / ပြည်နယ် မြို့တော်များအတွက် ရည်ညွှန်းလက်လီဈေးနှုန်းများ

Table with 2 columns: Fuel (လက်ကားဈေးနှုန်း) and Gasoline (ရန်ကုန်) with various fuel types and prices.

Table with 3 columns: Fuel (လက်ကားဈေးနှုန်း), Gasoline (ရန်ကုန်), and Diesel (မန္တလေး) with various fuel types and prices.

အကြမ်းဖက်မှုပျောက်ရေးအတွက် ပြည်သူ့သို့ အသိပေးနှိုးဆော်ချက်

- ၁။ ပြည်သူ့အတွက်ဟု သုံးနှုန်း၍ ရဟန်းသံဃာများ၊ ဆရာ၊ ဆရာမများ အပါအဝင် နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းများနှင့် ပြည်သူ့ကိုသတ်ဖြတ်၊ လုယက်ခြင်းကို CRPH ၊ NUG ၊ PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်အုပ်စုများက ဥပဒေမဲ့ကျူးလွန်နေသည်။
- ၂။ ခြိမ်းခြောက်၊ လုယက်၊ အဖျက်အမှောင်လုပ်ရပ်များ လုပ်ဆောင်နေသည့် CRPH ၊ NUG ၊ PDF အကြမ်းဖက်သမားများကို အားပေးမှု၊ ထောက်ခံမှု၊ ကူညီထောက်ပံ့မှု မပြုခြင်းသည် ပြည်သူ့လူထု၏ အသက်အိုးအိမ်စည်းစိမ်ကို ကာကွယ်ပေးခြင်းဖြစ်သည်။
- ၃။ ယင်းတို့၏ လက်နက်/ခဲယမ်း ကိုင်တွယ်သယ်ဆောင်မှုနှင့် အကြမ်းဖက် သမားတို့၏သတင်းကို လျှို့ဝှက်ပေးပို့ခြင်းသည် အပြစ်မဲ့ပြည်သူများ၏ အသက်အိုးအိမ်စည်းစိမ်ကို ကာကွယ်ပေးခြင်းဖြစ်သည်။

ဘားအံမြို့၌ စာအုပ်စာစောင်လှူဒါန်းပွဲနှင့် အခြေခံအင်္ဂလိပ်စာသင်တန်းဆင်းပွဲ ကျင်းပ

ဘားအံ ဧပြီ ၇ ရက်ပြည့်နယ် စာကြည့်တိုက်များ ဖောင်ဒေးရှင်းမှ ကြီးပွား၍ ထူးဂုဏ်စံပြကျေးရွာ ထူးမြတ်သစ္စာစာကြည့်တိုက်တွင် စာအုပ်စာစောင်လှူဒါန်းပွဲနှင့် အခြေခံအင်္ဂလိပ်စာ (Grammar)သင်တန်းဆင်းပွဲ အခမ်းအနားကို ယမန်နေ့ နံနက်ပိုင်းက ကျင်းပသည်။

ဆက်လက်၍ ထူးမြတ်သစ္စာစာကြည့်တိုက်အတွက် ကရင်ရှေးဦးစွာ ကရင်ပြည်နယ် စာကြည့်တိုက်များ ဖောင်ဒေးရှင်းနှင့် အလှူရှင်များ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးသောင်းထွန်းက စာဖတ်ရိုက်မြင်တင်ရေး အသိပညာပေးဟောပြောပြီး ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန ဘားအံခရိုင်ရုံးမှ လက်ထောက်



စာကြည့်တိုက် တည်ထောင်သူ ဦးစောတင်မောင်စိန် (မြတ်နိုးအိမ်ခွဲကပင်)က လက်ခံရယူခဲ့ပြီး အခြေခံအင်္ဂလိပ်စာသင်တန်းတွင် ဆုရရှိသူများနှင့် အလှူရှင် ခရိုင်(ပြန်/ဆက်)

PDF Game ဆော့ကစားခြင်းကြောင့် ဥပဒေအရအရေးယူခံရနိုင်သည်

အကြမ်းဖက်လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်နေသည့် PDF အဖွဲ့များအား တစ်ဖက်တစ်လမ်းမှ ထောက်ပံ့လှူဒါန်းစေရန် လူငယ်လူရွယ်များ၏ မသိစိတ်များအတွင်း တပ်မတော်အပေါ် အထင်အမြင်လွဲမှားစေရန်နှင့် တော်လှန်လှုပ်ရှားတိုးပွားလာစေရန် စသည့်ရည်ရွယ်ချက်များဖြင့် NUG, CRPH လက်အောက်ခံ အကြမ်းဖက်အဖွဲ့အစည်းများက PDF Game Application များ တီထွင်ဖန်တီး အသုံးပြုလျက်ရှိကြောင်း စိစစ်တွေ့ရှိရသည့်အတွက် PDF Game ဆော့ကစားခြင်းသည် အကြမ်းဖက်အဖွဲ့အား ထောက်ပံ့ခြင်းဖြစ်၍ ဥပဒေအရ အရေးယူခံရနိုင်ကြောင်း အသိပေးအပ်ပါသည်။

အမုန်းစကားကို ဆန့်ကျင်ကြ၊ တားဆီးကြရမည်

လူမျိုး၊ ကိုးကွယ်ရာဘာသာ၊ ကျား/မ(သို့မဟုတ်) မည်သူမည်ဝါ ဖြစ်သည်ဆိုသည့် အကြောင်းအရာတို့အပေါ် အခြေပြု၍ လူပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦး (သို့မဟုတ်) လူအုပ်စုတစ်စုကို မျှတမှုမရှိစွာ ဝေဖန်သည့် (သို့မဟုတ်) မလိုနီနူးစားမှုကိုဝေပြသည့် ဆက်ဆံမှုတစ်မျိုးမျိုးကို ရည်ညွှန်းပြီး အကြမ်းဖက်ရန်လှုံ့ဆော်ခြင်းသည် အမုန်းစကား ပင်ဖြစ်သည်။

အမုန်းစကားပြန်ပေးခြင်းသည် လူ့အဖွဲ့အစည်းအတွင်း ခွဲခြားဆက်ဆံမှုနှင့် အကြမ်းဖက်မှုကိုဖြစ်ပေါ်စေပြီး ဂုဏ်သိက္ခာရှိစွာ နေထိုင်ရန်နှင့် ငြိမ်းချမ်းပြီး ညီညွတ်သည့် လူ့အဖွဲ့အစည်း တည်ဆောက်ရန် မျှော်မှန်းချက်တို့ကို ထိခိုက်စေသည့်အပြင် အကျင့်စာရိတ္တကိုလည်း ထိပါးစေသည်။

သို့ဖြစ်၍ ပြည်သူများအနေဖြင့် အမုန်းစကားများကို ရှုတ်ချရန်နှင့် တားဆီးရန် စိစစ်ဆောင်ရွက်ရမည်။ အမုန်းစကားဆန့်ကျင်သည့် လုပ်ရားမှုများတွင် အားလုံးပါဝင်ရန်နှင့် ပိုပိုအားပေးရမည်။

ပေါက်မြို့နယ် ဒေါင်းသာကျေးရွာတွင် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့များက ဒရုန်းဖြင့်ပုံးကြဲခြင်းကြောင့် ပြည်သူများထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိခဲ့ကြောင်း သတင်းတူ၊ သတင်းအမှားများကို လုပ်ကြံရေးသားဖြန့်ဝေလျက်ရှိ

နေပြည်တော် ဧပြီ ၇ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ပေါက်မြို့နယ် ဒေါင်းသာကျေးရွာမှ ဒေသခံပြည်သူများ ကြက်သွန်

သိမ်းနေစဉ် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက ဒရုန်းဖြင့် ပုံးကြဲခဲ့ခြင်းကြောင့် ပြည်သူ ကိုးဦး ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိခဲ့သည်ဖြစ်စဉ် ဧပြီ ၆ ရက်က ဖြစ်ပွားခဲ့ကြောင်း တရားမဝင်ပြည်ပျက်မီဒီယာများက လုံခြုံရေး တပ်ဖွဲ့ဝင်များအပေါ် အထင်အမြင်လွဲမှားစေမည့် သတင်းတူ၊ သတင်းအမှားများ လုပ်ကြံရေးသားဖြန့်ဝေနေသည့် ကိုတွေ့ရှိရသည်။

တရားမဝင် ပြည်ပျက်မီဒီယာများက ဖြစ်စဉ်ဖြစ်ရပ်များကို အခြေခံသည့် သတင်းတူ၊ သတင်းအမှားများဖြင့် ပြည်သူများ ထင်ယောင်ထင်မှား ဖြစ်လာပြီး

ကြောက်ရွံ့ထိတ်လန့်လာစေရန်၊ လုံခြုံရေး တပ်ဖွဲ့ဝင်များအပေါ် အထင်အမြင်လွဲမှားစေရန်အတွက် လူမှုကွန်ရက် စာမျက်နှာများတွင် ရည်ရွယ်ချက်ရှိရှိ ရေးသားဖြန့်ဝေလျက်ရှိသည်။ ယခုဖြစ်စဉ်သည် လည်း မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ပေါက်မြို့နယ် ဒေါင်းသာကျေးရွာ အနီးတွင် နယ်မြေလုံခြုံရေးဆောင်ရွက်နေသည့် လုံခြုံရေး တပ်ဖွဲ့ဝင်များကို ပြည်သူများ အထင်အမြင် လွဲမှားစေရန် မဟုတ်မမှန် စွပ်စွဲရေးသားထားခြင်းသာဖြစ်ကြောင်း လုံခြုံရေး တာဝန်ရှိသူတစ်ဦး၏ ပြောကြားချက်အရ သိရှိရသည်။

လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များသည် ပြည်သူများ၏ အသက်အိုးအိမ်စည်းစိမ်ဥစ္စာကို ကာကွယ်စောင့်ရှောက်လျက်ရှိပြီး နယ်မြေလုံခြုံရေးနှင့် ရပ်ရွာအေးချမ်းသာယာရေးတို့ကိုလည်း ဒေသခံပြည်သူများနှင့်အတူ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့်အတွက် တရားမဝင် ပြည်ပျက်မီဒီယာများနှင့် ရပ်ရွာအေးချမ်းသာယာရေးကို မလိုလားသူများက ယခုကဲ့သို့ သတင်းတူ၊ သတင်းအမှားများဖြင့် လုပ်ကြံရေးသားခြင်းသာဖြစ်ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်



လမ်းမီးများကို နေ့အလင်းရောင်ရှိသောအချိန်များ၌ ပိတ်ထားခြင်းဖြင့် လျှပ်စစ်ကို ချွေတာပါ

အကြမ်းဖက်အုပ်စုအဖြစ် ကြေညာထားသော CRPH၊ NUG နှင့် ၎င်းတို့၏ လက်ဝေခံများ၏ လှုံ့ဆော်၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်းများအား လိုက်ပါလုပ်ဆောင်ခြင်း၊ အားပေးကူညီခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့သူများအား ဖော်ထုတ်အရေးယူ

နေပြည်တော် ဧပြီ ၇ အကြမ်းဖက်အုပ်စုအဖြစ် ကြေညာထားသော CRPH၊ NUG နှင့် ယင်းတို့၏ လက်ဝေခံအဖွဲ့အစည်းများ၊ ယင်းတို့နှင့် ဆက်သွယ်နေသော အဖွဲ့အစည်းများ၊ လူပုဂ္ဂိုလ်များသည် နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးကို ပျက်ပြားစေရန်နှင့် ပြည်သူ့လူထုကို အကြောက်တရားများဖြစ်ပေါ်စေပြီး အစိုးရယန္တရားများ ပျက်ပြားစေရန် ရည်ရွယ်လျက် လှုံ့ဆော်ခြင်း၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်း၊ ခြိမ်းခြောက်ခြင်းများကို လူမှုကွန်ရက်များမှတစ်ဆင့် နည်းမျိုးစုံဖြင့် ပြုလုပ်လျက်ရှိသည်။

ပြည်သူများအနေဖြင့် ယင်းတို့၏ လှုံ့ဆော်မှု၊ ဝါဒဖြန့်မှုများအပေါ် မသိနားမလည်၍ဖြစ်စေ၊

ကြောက်ရွံ့၍ဖြစ်စေ လိုက်ပါလုပ်ဆောင်ခြင်း၊ အသံဖြင့်ဖြစ်စေ၊ ပြုလုပ်မှုဖြင့်ဖြစ်စေ၊ တစ်နည်းနည်းဖြင့်ဖြစ်စေ အများပြည်သူအနောင့်အယုတ်ဖြစ်စေမည့် ပြုလုပ်မှုများပြုလုပ်ခြင်း၊ လှုံ့ဆော်ဝါဒဖြန့်မှုများကို ထပ်ဆင့်ဝေမျှခြင်း၊ အားပေးကူညီခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့လျှင် အကြမ်းဖက်မှုတိုက်ဖျက်ရေး ဥပဒေပုဒ်မ ၅၂(က)၊ ရာဇသတ်ကြီးပုဒ်မ ၁၂၄-က နှင့် ပုဒ်မ ၅၅၅-က၊ အီလက်ထရောနစ် ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်ရေး ဥပဒေပုဒ်မ ၃၃ (က)နှင့် တည်ဆဲဥပဒေများအရ အရေးယူခံရမည့်အပြင် ဖြစ်မှုနှင့်သက်ဆိုင်သည့် ရွှေ့ပြောင်းနိုင်သောပစ္စည်း၊ မရွှေ့ပြောင်းနိုင်သောပစ္စည်းများကို အကြမ်းဖက်မှုတိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေ

တော် တပ်ကုန်းမြို့နယ် ဘုရင့်နောင်ရပ်ကွက်နေ မခင်လမင်း(ခ)ငွေလမင်းအား နံနက် ၁၀ နာရီ မိနစ် ၅၀ တွင် တပ်ကုန်းမြို့မရဲစခန်း၌ တရားဥပဒေနှင့်အညီ ဖမ်းဆီးထိန်းသိမ်း အမှုဖွင့်လှစ်အရေးယူခြင်း ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။

ထိုကဲ့သို့ CRPH၊ NUG နှင့် ယင်းတို့၏ လက်ဝေခံအဖွဲ့အစည်းများ၊ ယင်းတို့နှင့် ဆက်သွယ်နေသော အဖွဲ့အစည်းများ၊ လူပုဂ္ဂိုလ်များသည် နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးကို ပျက်ပြားစေရန်နှင့် အစိုးရယန္တရားများ ပျက်ပြားစေရန် ရည်ရွယ်လျက် လှုံ့ဆော်ခြင်း၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့မှုအပေါ် အားပေးကူညီခြင်းပြုလုပ်ခဲ့သူများအား ဥပဒေနှင့်အညီ ထိရောက်စွာ အရေးယူသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း နှင့် ထိုသို့လှုံ့ဆော်သူ၊ ဝါဒဖြန့်သူများအား ဆက်လက်ဖော်ထုတ် အရေးယူသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဦးတည်ချက် (၉) ရပ်

၁။ နိုင်ငံရေး

- (က) စစ်မှန်၍ စည်းကမ်းပြည့်ဝသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ စနစ်ခိုင်မာစေရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကို တည်ဆောက်နိုင်ရေး။
- (ခ) တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ် (NCA) ပါအတိုင်း အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး။
- (ဂ) ပြည်သူလူထု၏ လူမှုစီးပွားဘဝ လုံခြုံရေးအတွက် ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အပြည့်အဝရရှိစေရန် အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး။

၂။ စီးပွားရေး

- (က) တိုင်းပြည်သာယာဝပြောရေးနှင့် စားရေရိက္ခာဖူလုံရေးတို့အတွက် တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံးနှင့် အကျိုးဝင်သော စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးကို ခေတ်မီနည်းစနစ်များဖြင့် တိုးတက်အောင်ဆောင်ရွက်ပြီး အခြားစီးပွားရေးကဏ္ဍများကိုလည်း ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး။
- (ခ) တိုးတက်ကောင်းမွန်လာသည့် စီးပွားရေးမောင်းနှင်အား

ကို မထွိုင်ပြု၍ MSME စက်မှုလုပ်ငန်းများကို အားပေးဆောင်ရွက်ကာ ပို့ကုန်ကဏ္ဍဖြင့်တင်ရေး။

- (ဂ) ပြည်တွင်းစားသုံးဆီ ဖူလုံရေးအတွက် ဆီထွက်သီးနှံစိုက်ပျိုးမှုကို အားပေးမြှင့်တင်ပြီး ပန်းတိုင်ရည်မှန်းချက်အတိုင်း ထွက်ရှိအောင် ဆောင်ရွက်၍ နိုင်ငံအတွင်း ဖူလုံမှုမှသည် ပြည်ပသို့တင်ပို့နိုင်သည့်အထိ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရေး။

၃။ လူမှုရေး

- (က) တစ်နိုင်ငံလုံး အသိပညာ၊ အတတ်ပညာ မြင့်မားတိုးတက်စေရေး၊ ကုန်ထုတ်လုပ်မှု အထောက်အကူပြု ပညာရှင်များ ထွန်းကားလာစေရေးအတွက် လူတိုင်းလက်လှမ်းမီသည့် ဘက်စုံပညာရေးစနစ်ကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရေး။
- (ခ) တစ်မျိုးသားလုံး သက်ရည်ကျန်းမာကြံ့ခိုင်ရေးအတွက် ပြည်သူ့အားလုံး အကျိုးဝင်မည့် ကျန်းမာရေးကဏ္ဍနှင့် အားကစားကဏ္ဍ မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေး။
- (ဂ) နိုင်ငံ၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များ၌ လူငယ်များ အနေဖြင့် အဓိကစွမ်းအားစုအဖြစ် ပါဝင်နိုင်ရေး ဗလငါးတန်နှင့် ပြည့်စုံသောလူငယ်များဖြစ်စေရန် လူငယ်ကဏ္ဍကို မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေး။

- ❖ စာအုပ်စာပေများသည် လူ့မိတ်ဆွေများဖြစ်ပြီး စာပေမြင့်မှ လူမျိုးတင့်မည်ဖြစ်...
- ❖ စာပေသည် နိုင်ငံ၏ယဉ်ကျေးမှု အဆင့်အတန်းနှင့် အမျိုးသားရေးစိတ်ဓာတ်ကို မြှင့်တင်ပေး...
- ❖ “ယဉ်ကျေးမှုပျောက်လျှင် လူမျိုးပျောက်မည်” ဆိုသည့် သတိပေးဆိုရိုးစကားအတိုင်း လိုက်နာပြီး ယဉ်ကျေးမှုပျောက်ပျက်အောင် ခိုင်မြဲတည်တံ့အောင် ဆက်လက်တည်ဆောက်ရန်မှာ နိုင်ငံသားအားလုံး၏ တာဝန်ဖြစ်...

(နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်၏ ၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ ၁၃ ရက်နေ့တွင် ပြုလုပ်သော ၂၀၂၂ ခုနှစ်အတွက် အမျိုးသားစာပေတစ်သက်တာချ အမျိုးသမီးစာပေဆု ဆုနှင်းသဘင်အခမ်းအနားတွင် တက်ရောက် အမှာစကားပြောကြားမှုမှ ကောက်နုတ်ချက်)

နှစ်သစ်ကူးရုံးပိတ်ရက်များတွင် သတင်းစာများ အလှည့်ကျထုတ်ဝေမည်

နေပြည်တော် ဧပြီ ၇

မြန်မာနှစ်သစ်ကူး ရုံးပိတ်ရက်များအတွင်း ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ သတင်းနှင့်စာနယ်ဇင်းလုပ်ငန်း၏ နေ့စဉ်ထုတ်ဝေသတင်းစာများကို အလှည့်ကျထုတ်ဝေမည်ဖြစ်ပါသည်။

ဧပြီ ၁၃၊ ၁၄၊ ၁၅၊ ၁၆ ရက်တို့တွင် မြန်မာ့အလင်းသတင်းစာကို ထုတ်ဝေမည်ဖြစ်ပြီး ကြေးမုံသတင်းစာနှင့် The Global New Light of Myanmar သတင်းစာတို့ကို ခေတ္တရပ်နားသွားမည်ဖြစ်ပါသည်။

ဧပြီ ၁၇၊ ၁၈၊ ၁၉၊ ၂၀၊ ၂၁ ရက်တို့တွင် ကြေးမုံသတင်းစာနှင့် The Global New Light of Myanmar သတင်းစာတို့ ထုတ်ဝေမည်ဖြစ်ပြီး မြန်မာ့အလင်းသတင်းစာကို ခေတ္တရပ်နားသွားမည်ဖြစ်ပါသည်။

ထို့အတူ ကိုယ်ပွားသတင်းစာတိုက် (တောင်ကြီး) မှ (ကြာသပတေးနေ့) တိုင်း ထုတ်ဝေသည့် ရှမ်းဘာသာ တိုင်းရင်းသားကဏ္ဍအချုပ်ကို ဧပြီ ၁၈ ရက်နေ့တွင် လည်းကောင်း၊ ကိုယ်ပွားသတင်းစာတိုက်

(ဖော်လမြိုင်) မှ (တနင်္ဂနွေနေ့) တိုင်း ထုတ်ဝေလျက်ရှိသည့် မွန်၊ စကောကရင်၊ ပိုးကရင်၊ ပခိုင်း တိုင်းရင်းသားဘာသာအချုပ်ကို ဧပြီ ၁၄ ရက်နေ့နှင့် ၂၁ ရက်နေ့တို့တွင်လည်းကောင်း၊ ကိုယ်ပွားသတင်းစာတိုက် (မြစ်ကြီးနား) မှ နှစ်ပတ်တစ်ကြိမ်ထုတ်ဝေသည့် ကချင်ဘာသာတိုင်းရင်းသားကဏ္ဍ အချုပ်ကို ဧပြီ ၂၀ ရက်နေ့တွင်လည်းကောင်း ရပ်နားမည်ဖြစ်ပြီး သင်္ကြန်ရုံးပိတ်ရက်ကာလ ကျော်လွန်ပါက ပုံမှန်ပြန်လည်ထုတ်ဝေသွားမည်ဖြစ်ပါသည်။

သတင်းစာပြောကြားမှုများကိုမူ သတင်းစာတိုက်များ၏ အလှည့်ကျပိတ်ရက်ကာလများတွင် ပိတ်ရက်မရှိလက်ခံသွားမည်ဖြစ်ပြီး ဧပြီ ၂၂ ရက်နေ့မှစ၍ သတင်းစာများအားလုံး ပုံမှန်အတိုင်း ဆက်လက်ထုတ်ဝေသွားမည်ဖြစ်ပါသည်။

သတင်းနှင့်စာနယ်ဇင်းလုပ်ငန်း



ယူနိုယ်ဘာလင်ကို အနိုင်ယူပြီး ဗလားဆွတ်ခူးရန်နီးကပ်လာသည့် လေဟကူဆင်

ရန်ကုန် ဧပြီ ၇

ဘွန်ဒက်စ်လီဂါပွဲစဉ်(၂၈) မှ ယူနိုယ်ဘာလင်နှင့် လေဟကူဆင်အသင်းပွဲစဉ်တွင် လေဟကူဆင်အသင်းက တစ်ဂိုး-ဂိုးမရှိဖြင့် နိုင်ပွဲရရှိခဲ့သည့်အတွက် ဘွန်ဒက်စ်လီဂါ အမှတ်ပေးဗလားဆွတ်ခူးရန်

လက်တစ်ကမ်းအလို ရောက်ရှိလာပြီဖြစ်သည်။ အဆိုပါ ပွဲစဉ်ကို ဧပြီ ၆ ရက် ညပိုင်းက ယူနိုယ်ဘာလင်အသင်းအိမ်ကွင်း၌ ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့ပြီး ပရိသတ် ၂၂၀၀၀ ကျော် လာရောက်ကြည့်ရှုခဲ့သည်။

စာမျက်နှာ ၂၃ ကော်လံ ၁ င

မြန်မာအမျိုးသမီးလိဂ်ပြိုင်ပွဲတွင် အသင်းသစ်နှစ်သင်း ထပ်တိုးလာပြီး မေ ၇ ရက် စတင်ကျင်းပမည်

ရန်ကုန် ဧပြီ ၇

၂၀၂၄ ရာသီ မြန်မာအမျိုးသမီးလိဂ်ပြိုင်ပွဲကို မေ ၇ ရက်တွင် စတင်ကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး အသင်းသစ် နှစ်သင်းထပ်တိုးလာသည်။

လာမည့်ရာသီတွင် အသင်းဟောင်း ငါးသင်း၊ အသင်းသစ် နှစ်သင်းဖြင့် ကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး ရာသီသစ်တွင် ပထမဆုံးအဖြစ် သုံးကျော့ ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။ မြန်မာနေရှင်နယ်လိဂ်သည် ယခု ရာသီကို သုံးကျော့စနစ်ဖြင့် ကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး မေ ၇ ရက်မှ စာမျက်နှာ ၂၂ ကော်လံ ၁ င



ယနေ့ သတင်း အညွှန်း

သြစတြေးလျနိုင်ငံ၌ ရေကြီးရေလျှံမှုကြောင့် ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုများလာ

နိုင်ငံတကာသတင်း စာ ၁၃

ဂါဇာကမ်းမြောင်းဒေသ တိုက်ပွဲများကြားတွင် မွေးဖွားလာသည့် ကလေးငယ်များ ဆိုးရွားသော အခြေအနေများနှင့် ရင်ဆိုင်နေရ

နိုင်ငံတကာရေးရာ စာ ၁၄

၂၀၂၄-၂၀၂၅ ခုနှစ်၊ ပညာသင်နှစ်တွင် ပညာသင်ကြားကြမည့် Grade-7 နှင့် Grade-10 ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများ ကြိုတင်လေ့လာ သင်ယူနိုင်ရန် သင်ခန်းစာများကို ထုတ်လွှင့်ပြသပေးမည်

ပြည်တွင်းသတင်း စာ ၁၅

ဒီရေတောဂေဟစနစ်များ ဟန်ချက်ညီစွာ ထိန်းသိမ်းခြင်းဖြင့် ရလဒ်ကောင်းများ ဖော်ဆောင်

စာ ၂၀